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Godkjenningssaker 
 
GK 4/19 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Møteinnkalling vart godkjent utan merknadar. 
 
Fylkesordførar sette fram slike forslag:  
 

«(a) 
PS 13/19 «Forslag til ny forskrift med innføring av miljøkrav til drosjenæringa» vert fjerna frå saklista. 
 
(b) 
PS 14/19 «Ferjesambandet Jondal-Tørvikbygd. Utgreiing av to-ferje løysing i sommarmånadane» 
vert fjerna frå saklista.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 16 representantar til stades. 
 
Fylkesordførar sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke. 
Fylkesordførar sitt forslag (b) vart vedteke mot 2 røyster (Frp). 
 
Vedtak 
 
Saklista vart godkjent med slike endringar: 

 PS 13/19 «Forslag til ny forskrift med innføring av miljøkrav til drosjenæringa» vert fjerna frå saklista. 
 PS 14/19 «Ferjesambandet Jondal-Tørvikbygd. Utgreiing av to-ferje løysing i sommarmånadane» vert 

fjerna frå saklista 
 
GK 5/19 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkesutvalet 13.11.2019 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Møteprotokoll frå møtet 13.11.2019 vart godkjent utan merknadar. 
 
 
  



 

Skriftlige spørsmål 
 
SI 4/19 Spørsmål frå FNB - Spørsmål om bompengar i budsjettet 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Fylkesordføraren gav slikt svar: 
 

«Fylkeskommunane har stilt garanti for alle bompengelån til prosjekt i sine fylke. Det har fram til no 
ikkje vore prosjekt verken i Vestland eller på landsbasis kor det har vore naudsynt å utløyse 
fylkeskommunal garanti. Det ligg elles inga direkte binding mellom fylkeskommunen sitt budsjett og 
økonomien i dei einskilde bompengeprosjekta eller –pakkene.  
 
I stortingsproposisjonane for dei einskilde pakkane og prosjekta er det gjort nærare greie for 
føresetnader, styringsmekanismar og for korleis usikkerheita blir handtert i kvart prosjekt. Felles for 
nye bompengeprosjekt- og pakker er at proposisjonen angir ein maksimal gjennomsnittstakst pr. 
passering. Om gjennomsnittleg takst er under maksimal gjennomsnittstakst angitt i 
bompengeproposisjonen, kan takstane justerast. I retningslinene for styring av bompengeprosjekt er 
det lagt opp til å justere takstane fortløpande slik at inntektsmålet vert nådd, dermed vil prosjekta i 
hovudsak bli avslutta i samsvar med tidspunktet som er angitt i finansieringsplanen.  
 
For alle bompengeprosjekt og –pakkar i Vestland ligg det også ein standardformulering om at 
takstane kan aukast med 20 prosent og/eller at innkrevjingstida kan forlengjast med 5 år for å sikre 
at det ikkje vert naudsynt å løyse ut garantien. Ingen bompengeprosjekt eller –pakkar har vore styrt 
med føremål om at denne mekanismen skal aktiviserast, og det har heller ikkje vore tilfelle i tidlegare 
Hordaland eller Sogn og Fjordane. Departementet har varsla at dei i nye bompengepakkar vil fjerne 
denne moglegheita.  
 
For porteføljestyrte bompengepakkar er det vanleg å ikkje realisere alle prosjekta dersom det ser ut 
til å gå mot ein inntektssvikt.  
 
Det er for tida inga bompengeprosjekt eller -pakkar i Vestland med ein stor inntektssvikt. Alle 
prosjekta ser ut til å kunne handterast innanfor dei mekanismane som er nemnde ovanfor. Den 
største svikten har vore ved Rv13 Hardangbrua, der trafikken har vore ein del lågare enn føresett. 
Hardangerbrua er kome med i ny ordning for nedbetaling av bompengegjeld som ligg i framlegget 
for Statsbudsjett for 2020, slik at denne ser ut til å bli løyst. 
 
Grunna auka elbildel i ein del bompengeprosjekt og –pakkar, har det vore ein inntektssvikt i nokre 
prosjekt/pakkar, mens andre har hatt høgare inntekter enn forventa. Det er i 2018 innført betaling for 
elbilar i dei fleste pakkar og prosjekt, noko som betrar den økonomiske situasjonen. T.d. ser det no 
ut til at Miljøløftet i Bergen ligg an til å nå inntektsmålet. Miljøløftet i Bergen har ei bompakke som 
treff svært godt i høve til inntektsprognosen. 
 
Det er litt for tidleg å seie korleis innføring av takst for elbil vil slå ut for dei einskilde 
bompengeprosjekta/pakkene. Ferde AS kjem til å kome med ein eigarrapport ut på nyåret, der det 
vert gjort greie for inntektssituasjonen for alle bompengeprosjekt og -pakkar, under dette korleis 
takst for elbil slår ut.» 

 
SI 5/19 Spørsmål frå Helle (A) - sikre arbeidsplassar på Fedje 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Fylkesrådmannen i Vestland fylkeskommune er kjent med den utfordrande situasjonen på Fedje. 
Fedje er eit særs sårbart samfunn som i stor grad er avhengig av offentlege arbeidsplasser. 
Vestland fylkeskommune vil ha merksemd på distrikt og levedyktige lokalsamfunn. Fylkeskommunen 
har verkemiddel i form av regionale utviklingsprosjekt.  
 



 

Fylkeskommunen vil som svar på dette spørsmålet gå nærare inn i temaet offentlege arbeidsplasser 
på Fedje. Fylkesrådmannen vil komme tilbake med orientering første halvdel av 2020.» 

 
SI 6/19 Spørsmål frå Klementsen (FNB) - forhandlinger Byvekstavtale i 
Bergensregionen 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Svaret ligg i vedtak fatta i FUV Hordaland 21.06.18: 
 
Vedtak  
 1. Fylkesordførar representerer fylkeskommunen i styringsgruppa for den nye bymiljøavtalen.  
 
2. Fylkeskommunen sitt forhandlingsutval består av fylkesordførar, opposisjonsleiar og leiar for utval 
for miljø og samferdsel, med slike vara:  
Medlem vara Fylkesordførar: Fylkesvaraordførar, Opposisjonsleiar: Mona Røsvik Strømme, Leiar 
utval for miljø og samferdsel: Nestleiar utval for miljø og samferdsel    
 
3. Fylkeskommunen skal i forhandlingane ta utgangspunkt i regionale planar og strategiske 
dokument knytt til kollektivtrafikken, samt sikre vidare utbygging av Bybanen og andre kollektivtiltak. 
Fylkeskommunen må vurdere sitt finansielle bidrag inn i avtalen opp mot avtalen sitt samla bidrag til 
naudsynt investering og drift i Bergensområdet.  
 
4. Bymiljøavtalen leggjast fram for fylkestinget og eventuelt fellesnemnda til godkjenning.   
  
Sjå heile saka her: 
https://einnsyn.hfk.no/eInnsyn/Dmb/ShowDmbDocument?mId=815&documentTypeId=MP 
Sak 190/18.» 

 
 
Referatsaker 
 
RS 5/19 Nye ferjekontraktar frå 2020 - status for ferjemateriell og elektrisk drift 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
RS 5/19 vart referert. 
 
RS 6/19 Melding om arbeidet med ny budsjettmodell 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
RS 6/19 vart referert. 
 
RS 7/19 Valen Kraftverk - oppfølging av vedtak i fylkestinget 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
RS 7/19 vart referert. 
 
 
  



 

Politiske saker 
 
PS 9/19 Budsjett 2020/økonomiplan 2020-2023 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
    1000 kr 

Skatt, rammetilskot, andre generelle statstilsk. 
 

10 030 372 
Konsesjonskraftinntekter 

 
182 000 

Lønsavsetjing, premieavvik 
 

-44 839 
Renter, avdrag 

 
-833 900 

Bruk av avsetjingar  
 

70 000 
Til finansiering av investeringar 

 
-536 997 

TIL FORDELING PÅ SEKTORANE   8 866 636    

Fordelt slik: 
  

Politisk styring, kontrollorgan, organisasjon og økonomi netto 754 689 
Strategisk utvikling og digitalisering netto 169 834 
Tannhelse netto 268 229 
Kultur, idrett og inkludering netto 302 691 
Infrastruktur og veg netto 1 162 592 
Mobilitet og kollektiv netto 2 540 126 
Innovasjon og næringsutvikling netto 230 391 
Opplæring og kompetanse netto 3 438 084 
FORDELT PÅ SEKTORANE netto 8 866 636 

 
2. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 

  1000 kr 
Bruk av lån 1 704 976 
Tilskot og refusjonar m.m. 3 137 680 
Salsinntekter 50 000 
Bruk av avsetjingar 524 100 
Midlar frå driftsbudsjettet 536 997 
SUM INNTEKTER 5 953 753   

Disponert slik: 
 

Opplæring 762 241 
Tannhelse 28 550 
Kultur 8 790 
Regional utvikling 10 000 
Forvaltning/fellesfunksjonar 352 268 
Vegar 2 362 604 
Mobilitet og kollektiv 2 421 800 
Eigenkapitalinnskot KLP 7 500 
SUM INVESTERINGSUTGIFTER 5 953 753 

 
 

3. Fylkestinget godkjenner nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 
 

4. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 
 

5. Fylkestinget godkjenner økonomiplanen sine rammer for 2021-23. 
 
  



 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
June Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Man tar fylkesrådmannens innstilling til orientering» 
 
Kjell Haaland (A) sette på vegne av A, Sp, MDG, SV og V fram slikt forslag: 
 

«Hovedutval for kultur, idrett og integrering tek finansutvalet sitt framlegg til orientering og kjem 
attende til endelig budsjettframlegg i fylkesutval og fylkesting» 

 
Rita Tonning (R) sett fram slikt forslag: 
 

«Hovedutval for kultur, idrett og inkludering tek forslag til innstilling til orientering.» 
 
Indrevik trekte sitt forslag 
Haaland trekte sitt forslag 
 
Avrøysting 
 
Tonning sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hovedutval for kultur, idrett og inkludering tek forslag til innstillinga til orientering. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Finansutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 
fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  



 

Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  



 

Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 

  2020 
Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   



 

SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  
  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
 

4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 
 

5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 
 

6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 
skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Finansutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    



 

Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  



 

Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 

  2020 
Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  



 

Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 

 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Finansutvalet sitt framlegg vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og FNB) som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  
SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  



 

Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  
FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  



 

Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 
Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 

  2020 
Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  
SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    



 

Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 

 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Satsinger/økte kostnader  
Driftsbudsjett   
Tiltak  
Opplæring og kompetanse  
Prosentvis nedtrekk ramme skoler 5600000 
Prosentvis nedtrekk ramme tilpasset opplæring 800000 
Informasjonsarbeid om vaksiner 500000 
Tilbud toppidrettsutøvere 1000000 
Fagskole utdanning 1500000 
Miljøkoordinatorer 10000000 
Sommerskole 300000 
VilVite 500000 
Etter- og videreutdanning av lærere  5000000 



 

  
Samferdsel og mobilitet   
Veivedlikehold  45000000 
Arbeidsreiser TT brukere 4000000 
Servicelinjen i Bergen 1200000 
Studentkort til alle fulltidsstudenter  1500000 
Tilskudd til ladestasjoner langs fylkesvei 2400000 

  
Kultur, idrett og integrering   
Fyllingsdalen teater  200000 
Det vestnorske teater  1000000 
Det Akademiske Kvarter 200000 
Bergen bymuseum 500000 
Dagsturhytter Hordaland  2000000 
Stifting av den norske bokbyen  250000 
Jacob Sande-Senteret 200000 
KODE  500000 

  
Innovasjon og næringsutvikling   
Plastrydding/miljøtiltak søkbar pott 2000000 

  
SUM  86150000 

 
Saldering/økte inntekter  
Driftsbudsjett  
Tiltak   
Opplæring og kompetanse   
 1200000 
Restmidler 2000000 
Skoleskipet Gann 500000 
Nedtrekk administrasjon  4000000 
  
Samferdsel og mobilitet   
Bruke MGO istedenfor biodiesel på ferge  13000000 
Bybussen Førde-Florø økning takst 500000 
Harmonisering av billettpris, Snarveien Askøy 4000000 
Harmonisere ungdomskort (20 til 19) 5000000 
Reklame inntekter 10000000 
Øke prisen på enkelt billetter fra 39,- til 40,-  7200000 
Inntektspotensialet, effektivisering av ruter 3000000 
Reduksjon i administrasjon kolletiveininga 1000000 
Reduksjon administrasjon i Skyss 2000000 
Reduksjon tjenestekjøp samferdsel/Skyss 2000000 
Økt antall kollektivreisende 5000000 



 

Øke pris på månedskort for voksne fra 810,- til 820,- 
og tilsv. for andre månedskort 10000000 

  
Kultur, idrett og integrering   
Bokbåten 1500000 
Utsetter oppstart: Nyskapende aktivitetsarena 500000 

  
Innovasjon og næringsutvikling   
  
Organisasasjon og økonomi  
Reduksjon i midlar til attføring og omstilling 3000000 
Produksjonsmidler til helse-, klimaarbeid 1000000 
Redusert brukt av konsulenttjenester 8000000 
Politisk rådgiver utgår  750000 
Redusert tjenestekjøp 1000000 

  
SUM 86150000 

 
Verbal:  

 
Produksjonsskolene blir tilgjengelige for elever i hele nye Vestland fylke.  

 
Gjennomgang av virkemiddler for frafall i den videregående skolen for å sikre at vi 
bruker midlene på de tiltakene som har størst effekt.  

 
Vurdere reetablering av den fylkeskommunale bussruter mellom tidligere Hordaland 
og Sogn og Fjordane.   

 
Sikre god kommunikasjon mellom fylkeskommunen og kommuner i forbindelse med 
planprosesser.  

 
Legge til rette for at privatskoler kan kjøpe tjenester fra fylkeskommunen knyttet til for 
eksempel fagdager.  

 
Frem til neste periode bør man vurdere å kutte antall representanter i FT Vestland. 

 
Gjennomgang for å få flere til å reise kollektiv (turister, effektivisering, fleksible 
løsninger i distriktet, riktig avgangstider, osv). 

 
I dialog med kommunene finne innovative løsninger ihh biblioteksløsninger. 

 
Utarbeiders kriteria for støtte til kulturelle formål mm.  

 
Vurdere å flytte kompetansesenter tannhelse til SF.    

 
Legge til rette for sommerskole i dagens Sogn og Fjordane.    

 
Vurdere økt bruk av OPS ved bygging av videregående skoler i Vestland.   

 
Legge til rette for en felles digital plattform for skolene i Vestland.   

 
Utsetter nyskapende arena til 2021. Deretter må behovet for prosjektet gjennomgåes.  

 



 

Vi velger å følge fylkesrådmannens innstilling vedrørende investeringsbudsjettet i 
påvente av egen sak våren 2020.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Premissar 
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2020 / Økonomiplan 2020-23 for Vestland 
fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt i prosjektleiars samla budsjettdokument sendt 
ut til Finansutvalet sitt møte 26.11.19. Der FrP har endringsframlegg i høve prosjektleiars 
budsjettdokument er dette kommentert nærare under.  
 
 
2. Overordna perspektiv 
Vestland fylkeskommune står overfor store økonomiske utfordringar etter samanslåinga av 
Hordaland og Sogn & Fjordane. Hovudutfordringa skuldast auka kostnader til ferjedrift pga nye 
miljøkrav, men den nye fylkeskommunen kjem også noko dårlegare ut av inntektssystemet enn dei 
to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. Den økonomiske stoda til Vestland fylkeskommune 
er ytterlegare svekka av at Sogn & Fjordane fylkesting overførte milliardverdiar i Sogn og Fjordane 
Energi (SFE) til kommunane før samanslåinga. I sum svekkjer dette den nye fylkeskommunens 
evne til å levere tenester til innbyggjarane i Vestland.  
 
Prosjektleiar har i sitt budsjettframlegg lagt opp til at fylkeskommunen må betra balansen mellom 
inntekter og utgifter med 100 mill kr pr år i økonomiplanperioden. Dette er ei krevjande oppgåve som 
krev evne og vilje til tydeleg politisk prioritering.  
 
FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland fylkeskommune ein sunn 
driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på følgjande område;  
 

 Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering 

 Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver 

 Tenestestruktur og harmonisering av tenester 

 Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda 

 Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt 

 Konkurranse i tenesteproduksjonen 

 Effektiv innkjøpsstrategi 

 Sal av eigedom og eigedelar fylkekommunen ikkje nyttar i 
tenesteproduksjonen 

 Gjennomgang av alle tilskotsordningar 

 
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å kutta 4-500 mill kr i 
drifta vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i den fylkeskommunale 
organisasjonen. Ved samanslåing av to store organisasjonar ligg det alltid eit potensiale for å ta ut 
stordriftsfordelar, fjerna dobbeltarbeid, vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk 
og nye IT-system. Dette potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien i 
valperioden.  
 



 

FrP legg derfor til grunn at det bør etablerast eit solid 3-partssamarbeid mellom politikk, 
administrasjon og  tillitsvalde for å handtera ein naudsynt nedbemanningsprosess. Erfaring frå 
liknande prosessar i offentleg sektor syner at ønska effekt i stor grad kan realiserast gjennom 
naturleg avgang, intern omplassering, stillingsbank, seniortiltak osv. FrP vil difor oppmoda 
prosjektleiar, i samarbeid med politisk nivå og tillitsvalde, til å etablera tydelege køyrereglar, mål og 
rapporteringsrutinar for ein slik prosess. Prosessen bør leiast av fylkesrådmannen, og sjå 
organisasjonen på tvers av sektorane.  
 
FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den fylkeskommunale 
økonomien;  
 

 I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – ta kutt i 
administrasjon framfor den ytre tenesteproduksjonen 

 Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule framfor andre 
oppgåver 

 
 
3. Driftsbudsjett 
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet kjem fram av tabellen under. Vi har i stor grad nytta 
prosjektleiar sine tiltakslister, og har i sum frigjort midlar til ei heilt naudsynt satsing på 
fylkesvegnettet. Vi gjer også mindre endringar på dei andre sektorane. Nokre tiltak er nærare 
kommentert under. 
 
 

Sektor 
Endring 

(1000 kr) 
    

Innovasjon og næringsutvikling   
Tilskudd Pit Stop - bekjempe ungt utanforskap 600 
    
Strategisk utvikling og digitalisering   
Reduksjon i midlar til klimaarbeid -500 
Reduksjon i midlar til folkehelsearbeid -500 
    
Organisasjon og økonomi   
Reduksjon i midlar til attføring og omstilling -3000 
    
Kultur, idrett og inkludering   
Tilskot Sentralbadet scenekunsthus -5000 
Distriktsmusikarordninga (halvårseffekt) -2000 
Bokbåten opprettholdes - dekker hele Vestland 0 
Fyllingsdalan Teater 300 
Kulturminne - fatøyvern (istandsetting/vedlikehold) 1000 
    
Opplæring og kompetanse   
Teknisk utstyr/maskiner yrkesfag - kan 
overføresinvesteringsbudsjett 10000 
Psykisk helse (psykologteamet) 5000 
Meningokokkvaksine til elevar i heile Vestland 4200 
Hardanger produksjonsskule avvikles (halvårseffekt) -2900 
    



 

Mobilitet og kollektiv   
Reduksjon i administrasjonen, kollektiveininga -1000 
Reduksjon tenestegjøp, kollektiveininga -2000 
Harmonisering av rabattordning, student -1000 
Forseinka elektrifisering ferje (ordinær diesel MGO vs biodiesel) -13000 
Erstatte biodiesel med autodiesel, buss -13000 
Auka kontrollar 10000 
Auka inntekt kollektiv, ref. auka kontrollaktivitet -10000 
Reklame kollektiv -40000 
Vidareføra arbeidsreiser VTA-tilsette, TT-brukarar 8000 
Vidareføra Servicelinje Bergen 1200 
Ekstra sommerferge Jondal-Tørvikbygd i 2020 8000 
    
Infrastruktur og veg   
Vedlikehold / auka dekkeleging fylkesveg 30000 
Mindre utbetringstiltak fylkesvei / trygg skuleveg 15000 
    
Mindreforbruk i høve prosjektleiars framlegg -600 

 
3.1 Infrastruktur og veg 
Vestland fylkeskommune har eit stort vedlikehaldsetterslep på fylkesvegnettet, inkludert tunnelar, 
bruer og kaiar. Dette etterslepet vil diverre auka i åra som kjem. Budsjettposten til dekkelegging på 
fylkesvegnettet er t.d. historisk låg i prosjektleiaren sitt framlegg med ca 80 mill kr i 2020 mot 170 
mill kr i 2019 – dvs meir enn ei halvering. FrP har funne rom for ein auke på 30 mill kr til 
dekkelegging og vedlikehald – tilsvarande ca 45 km ekstra reasfaltering av fylkesveg. I tillegg er det 
satt av 15 mill kr ekstra til mindre utbetringstiltak og trygg skuleveg. Begge tiltak finansiert over 
driftsbudsjettet.  
 
FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av SAMS-vegadministrasjon 
frå 01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som vegeigar, og fremjar difor eit eige 
verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for dette arbeidet er å få meir veg for pengane 
gjennom enklare løysingar, dispensasjonar frå vegnormalane, samarbeid med kommunar og 
næringsliv m.m.  
 
3.2 Kollektiv og mobilitet 
På kollektivområdet avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av takstregimet i heile 
fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve tilbodsstruktur i Bergensområdet og i 
distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi osv.  
 
I høve verknaden av bompengeforliket i regjeringa og ny Byvekstavtale for Bergensregionen vil FrP 
prioritere kutt i bompengar i ytre bomring i Bergen, og auka rutetilbod i kollektivsektoren framfor 
takstreduksjonar.  
 
Vi fremjar også to tiltak for å auka inntektene i kollektivsektoren;  
 

 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire titalsmillionar 
kroner til kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette tiltaket vil ikkje gje full 
effekt i 2020, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera potensialet i å utnytta dette 
inntektspotensialet.  

 Oppretthalda eit høgt kontrollnivå mot sniking på buss og bane – auka betalingsprosent 
gjev betra økonomi i kollektivsektoren. 

 



 

Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene i ordninga 
med Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar), samt servicelinja for eldre og funksjonshemma i 
Bergen. Dette er tenestetilbod som er heilt avgjerande for livskvaliteten til desse innbyggjarane.  
 
FrP har lagt inn 8 mill kr til ei ekstra sommarferge i sambandet Jondal – Tørvikbygd i Hardanger.  
 
3.3 Opplæring og kompetanse 
FrP vidarefører satsinga på yrkesfag, og set av 10 mill kr ekstra til nytt utsyr/maksiner i 
vidaregåande skule. Denne posten kan overførast til investering knytt til større maskiner/utstyr. 
 
Psykolog temaet i vidaregåande skule i Hordaland har hatt ein krevjande start, og prosjektleiaren 
har fremja forslag om å avvikle dette då tilbodet er eit kommunalt ansvar. Samstundes har Sogn & 
Fjordane hatt ei ordning med miljøkoordinatorar (7 årsverk) i sine vidaregåande skular med gode 
resultat. FrP meiner vi som skuleeigar har eit klårt ansvar for psykisk helse og trivsel for våre elevar, 
og vil be om at ein evaluerer dei to ordningane med sikte på best mogeleg harmonisert tilbod i alle 
våre vidaregåande skular. I påvente av evalueringa vert budsjettposten til psykologteamet i 
Hordaland ført vidare.  
 
FrP vidarefører også løyvinga til meningokokkvaksine for alle elevar i vidaregåande skule i heile 
Vestland, og legg til grunn at løyvinga kan reduserast i løpet av økonomiplanperioden då det etter 
kvart berre vil være it årskull som treng vaksinen pr år.  
 
FrP har vore kritisk til etablering av Produksjonsskulen i Haradanger grunna høge kostnader og lågt 
elevgrunnlag. Vi gjer difor framlegg om å avvikle dette tiltaket med halvårsverknad i 2020.  
 
3.4 Kultur, idrett og inkludering 
På denne sektoren gjer FrP mindre endringar. Vi kan ikkje sjå at Vestland fylkeskommune har 
økonomiske musklar til å ta del i prosjektet Sentralbadet scenekunsthus, og tek ut løyvinga på 5 mill 
kr. Vi avviklar også ordninga med distriktsmusikarar, og aukar tilskotet til Fyllingsdalen Teater og 
fartøyvern.  
 
4. Investeringsbudsjett 
FrP syner til den varsla gjennomgangen av investeringsbudsjettet i 1.halvår 2020, og vil komma 
attende til eventuelle konkrete omprioriteringar då. For å betra økonomien i Vestland 
fylkeskommune vil det bli naudsynt å vurdere både kostnadsnivå i einskildprosjekt, utsetja prosjekt 
og ta ut prosjekt. 
 
Vi syner imidlertid til tiltak Fv. 7 Øystese-Ålvik-Granvin som vi forstår er klår til realisering i 2020. 
Midlane skal nyttast til mindre breiddeutbetringar på strekkja for å letta avvikling av trafikken når E16 
Bergen-Voss er stengt, og redusera behovet for kolonnekøyring. FrP flyttar difor denne investeringa 
til perioden 2020-22.   
 
5. Økonomiplan 2020-23 
FrP syner til generell omtale av utfordringane i driftsbudsjettet ovanfor, og vil følgja opp arbeidet 
med økonomiplanperioden slik skissert av prosjektleiar i tidlegare notat til 
Fellesnemnda/Finansutvalet.  
 
6. Verbalforslag 
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga av 
Budsjett 2020 / Økonomiplan 2020-23 i fylkestinget. 
  
6.1 Meir veg for pengane 
Frå 01.01.20 vert SAMS-vegadministrasjon avvikla, og fylkeskommunen får fullt ansvar for 
fylkesvegnettet. Dette gjev høve til å utarbeida ein ny og samla strategi for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Over tid har ein t.d. diskutert korleis vi kan få meir veg for 
pengane knytt til t.d. dispensasjonar frå vegnnormalane, mindre utbetringsprosjekt for betre 
framkome, enklare gang/sykkelvegutbygging, samarbeid/spleiselag med kommunane og private 
osv. I 2020 bør ein difor politisk ta stilling til korleis Vestland fylkeskommune skal forvalte 
fylkesvegane i åra som kjem.  
 



 

Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber administrasjonen leggje fram politisk sak med strategiar for korleis Vestland 
fylkeskommune skal opptre som vegeigar. Målsettinga med arbeidet er auka fleksibilitet og meir 
fylkesveg for pengane.   
 
 
6.2  E-sport strategi for Vestland fylke 
E-sport er verdas raskast voksande sport, og Vestland fylke har gode føresetnader for å ta ein 
nasjonal og internasjonal posisjon. E-sport er allereie fag i einskilde vidaregåande skular og fleire 
frivillige E-sport klubbar er etablerte i regionen. Som regional utviklingsaktør bør fylkeskommunen 
difor utarbeide ein eigen strategi i for dataspel og E-sport samarbeid med kommunar og frivillig 
sektor. Ein slik strategi må innehalde klåre mål og verkemiddel for korleis ein betre kan leggja til 
rette for dataspel og e-sport i fylket. I strategien bør det særleg leggjast vekt på; 
Behovet for ytterlegare satsing på e-sport i vidaregåande opplæring 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til meir kunnskap og kompetanse om dataspel og e-sport i 
samfunnet 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering og drift av lokale treningslokalitetar for spelarar 
Korleis fylkeskommunen kan bidra til etablering av lokale og regionale dataspel miljø, konkurransar, 
turneringar og møteplassar 
Korleis fylkeskommunen kan støtte og bidra til større internasjonale e-sport-arrangement i Vestland 
Kva verkemiddel fylkeskommunen kan bruke i samarbeid med kommunar, organisasjonar, 
næringsliv og eldsjeler for å bygge opp lokale lag og spelarar på internasjonalt nivå 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeida ein E-sport strategi for Vestland fylke.  
 
6.3 Pensjon på anbod 
I den økonomiske situasjonen Vestland fylkeskommune er i må ein vurdera alle 
kostnadsreduserande tiltak. I det siste er det igjen etablert fleire aktørar i marknaden for 
tenestepensjon, og Vestland fylkeskommune bør vurdera nærare om det kan væra gunstig for 
fylkeskommunen å konkurranseutsetja tenestepensjonsordninga.  
 
Ei evt. konkurranseutsetjing vil ikkje påverka pensjonsvilkåra for den einskilde arbeidstakar, men 
fylkeskommunen kan få lågare pensjonskostnader og forventa eigenkapitalinnskot i KLP fell bort.  
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å vurdera konkurranseutsetting av tenestepensjonen i 
Vestland fylkeskommune.   
 
6.4  Reklamefinansiert kollektivtransport 
Sogn & Fjordane fylkeskommune har pr i dag akseptert reklame i båt- og ferjetenestene. Hordaland 
fylkeskommune har tidlegare sagt nei til reklame i kollektivsektoren. I den økonomiske situasjonen 
Vestland fylkeskommune er i må ein vurdera alle inntektspotensiale, - også potensiale for inntekter 
frå reklame i buss-, båt- og ferjetransporten. Tidlegare utgreiingar i Hordaland har synt at 
fylkeskommunen kunne henta årlege inntekter på fleire titalsmillionar kroner på eit slikt tiltak. 
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremja ei politisk sak om inntektspotensialet knytt til reklame i 
kollektivsektoren.  
 
6.5 Opne vidaregåande skular 
Skulebygga i Vestland fylkeskommunen er i dag lite tilgjengeleg for elevar og frivillig sektor utanom 
skuletid. At bygg som er i eiget til fylkeskommunen ikkje blir brukt meir av elevane er synd. Det er 
ønskeleg at alle nye skulebygg i Vestland skal byggast etter open skule prinsippet. Dette går ut på at 
elevane ved hjelp av skulekort får tilgang til å ta i bruk lokala til skulen utanom skuletid. På denne 
måten får elevane moglegheit til å nytta skulearealet til å gjera skulearbeid saman. Dette blir i dag 



 

praktisert på Amalie Skram vgs. Ein tilsvarande modell med personlege tilgangskort som blir 
praktisert på Amalie Skram vgs burde overførast til dei andre skulane i vestland fylkeskommune. I 
tillegg sit vi på verdifulle fasilitetar som frivillig sektor kan nytta på kvelds- og helgetid.  
 
Framlegg til vedtak; 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å  leggje fram politisk sak med strategiar for korleis vestland 
fylkeskommune som skuleeigar kan gjere skulebygga meir tilgjengeleg for elevane og frivillig sektor 
utanom skuletid. 
 
6.6 Manger folkehøhskule 
Manger folkehøgskule er ein viktig bidragsyter til det svært aktive musikkmiljøet i Alver kommune og 
i heile Vestland. Det er god søknad til skulen. Folkehøgskular er i dag i hovudsak finansiert ved 
statlege drifts- og investeringsmidlar, men over tid har det vore usikkerhet i høve framtidig 
driftsmodell og eigarskap til skulen. Dette er ikkje positiv for vidareutvikling av tilbodet.   
 
Framlegg til vedtak;  
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremja ei politisk sak om mogeleg utviklingspotensiale for Manger 
folkehøgskule basert på statlege tilskot og samarbeid med Alver kommune.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Vi legg fram følgjande : 

 Flytte 2 MNOK fra Klimaplan til Plastopprydding søkbar pott (som da blir på 3,0 MNOK i 
staden for 1,0 MNOK). Plastrydding er i tråd med vårt fylkesvalgprogram. Pengane går da til 
direkte opprydding saman med kommunane. 
 

 Dele ekstrabevilgning på 1,3 MNOK som koalisjonen foreslår til 'Statsråd Lemkuhl'  med 
ordninga for Fartøyvern Vestland som får tilført 0,3 MNOK av dei 1,3 MNOK. Viktig signal å 
sende overfor Fartøyvernforeninga og vidare i tråd med fylket si styrking på fartøyvernfeltet. 
 

 Jakob Sande senteret får 0,4 MNOK i staden for 0,2 MNOK. Tek ned 0,2 MNOK fra 
Olympiatoppen som då får 0,8 MNOK. Jakob Sande er ein sentral kunstnar i Vestland.  Eit 
senter kan dermed snart bli ein realitet i samarbeid med Fjaler kommune.» 

 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall. 
Søviknes sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Innstillinga fekk 10 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, V) og vart vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Dokumentet “Budsjett 2020/økonomiplan 2020-23” utgjer det overordna styringsdokumentet for den 

fylkeskommunale verksemda for åra 2020-23. 
 

2. Driftsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 

1A  Løyvingsoversikt - drift (§5-4) - 1000kr  2020 
Rammetilskot              5 736 900  
Inntekts- og formueskatt              4 202 100  
Eigedomsskatt                             -    
Andre generelle driftsinntekter                  101 370  
Sum generelle driftsinntekter            10 040 370  



 

SUM LØYVINGAR DRIFT, NETTO -            8 739 473  
Avskrivingar -            1 000 000  
Sum netto driftsutgifter -            9 739 473  
Brutto driftsresultat                  300 897  
Renteinntekter                  110 900  
Utbytte                             -    
Gevinst og tap finasielle omløpsmidler                             -    
Renteutgifter -               328 800  
Avdrag på lån -               616 000  
Netto finansutgifter -               833 900  
Motpost avskrivingar              1 000 000  
Netto driftsresultat                  466 997  

 
Disponering eller dekning av netto driftsresultat 
Overføring til investering -               536 997  
Netto avsetning til eller bruk av bundne fond                             -    
Netto avsetning eller bruk av disposisjonsfond                    70 000  
Dekning av tyidleger års meirforbruk                             -    
SUM DISPONERING ELLER DEKNING AV NETTO 
DRIFTSRESULTAT -               466 997  
Fremført til inndekking i seinare år (meirforbruk)                             -    

  
1B  Løyvingsbudsjett pr sektor - 1000 kr 2020 
Politisk styring                    55 444  
Kontrollutval                    10 333  
Eigedom - drift og vedlikehald                  446 831  
Administrasjon av organisasjon og økonomi                  213 411  
Org og øk - tiltaksmidlar                      9 000  
Politisk styring, kontrollutval og org. og økonomi                  735 019  
Plan, analyse, klima og folkehelse                    43 980  
IKT og digitalisering                  119 666  
Administrasjon av strategi og digitalisering                      6 238  
Strategisk utvikling og digitalisering                  169 884  
Pasientbehandling                  234 991  
Administrasjon                    33 166  
Tannhelse                  268 157  
Arkiv                    11 783  
Bibliotek                    12 619  
Kulturformidling                    16 636  
Kulturarv                  100 452  
Idrett  og friluftsliv                    32 742  
Inkludering, strategi, analyse                    20 320  
Kunst og kulturutvikling                  109 112  
Administrasjon av kultur og idrett                      8 101  
Kultur, idrett og inkludering                  311 765  
Veg-, drift og vedlikehald              1 141 695  



 

FTU - midlar                    16 376  
Administrasjon av infrastruktur og veg                      8 624  
Andre tiltak - infrastruktur og veg                          997  
Infrastruktur og veg              1 167 692  
Buss              1 032 298  
Bane                    36 701  
Ferje                  901 553  
Båt                  280 380  
TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss                  166 494  
Administrasjon av mobilitet og kollektiv                  101 728  
Mobilitet og kollektiv              2 519 154  
Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling                    10 417  
Verdiskaping i byar/regionar                  128 078  
Naturressursar, landbruk og reiseliv                    33 413  
Forsking, kompetanse og internasjonalisering                    30 712  
Grøn vekst, klima og energi                    14 448  
Utviklingsmidlar                    19 685  
Innovasjon og næringsutvikling                  236 753  
Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt oppl              2 764 576  
Vidaregåande opplæring for vaksne                    78 937  
Fagskule                    21 081  
Andre føremål opplæring                    52 819  
Opplæring i bedrift                  519 214  
Administrasjon av opplæring & kompetanse                    31 583  
Opplæring og kompetanse              3 468 210  
SUM Netto Drift              8 876 634  
KORR. budsjett sentrale utg/innt ikkje med i 1A                  137 161  
KORR netto drift 1B               8 739 473  

 
3. Investeringsbudsjettet for 2020 vert vedteke med slike rammer: 
 

Løyvingsoversikt investering (§ 5-5) - 1000kr 
  2020 

Investeringar i varige driftsmidlar -    5 946 253  
Tilskot til andre sin investering   
Investering i aksjar og andelar -            7 500  
Utlån av eigne midlar   
Avdrag på lån   
SUM INVESTERINGSUTGIFTER -    5 953 753  
Kompensasjon mva          603 361  
Tilskot frå andre      2 534 319  
Sal av varige driftsmiddel            50 000  
Sal av finansielle anleggsmidlar                     -    
Utdeling frå selskap                     -    
Mottatt avdrag på utlån                     -    
Bruk av lån      1 704 976  



 

SUM INVESTERINGSINNTEKTER      4 892 656  
Vidareutlån                     -    
Bruk av lån vidareutlån                     -    
Avdrag på lån vidareutlån                     -    
Mottate avdrag vidareutlån                     -    
Netto utgift vidareutlån                     -    
Overføring frå drift          536 997  
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond   
Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford          524 100  
Dekning av tidlegare års udekka beløp   
SUM Overføring frå drift og netto avsetjing      1 061 097  
Framført til inndeking seinare år                     -    
  
2B løyvingsoversikt  - investeringar i 1000kr  
  2020 
Forvaltning / fellesfunksjonar          352 268  
Opplæring          762 241  
Tannhelse            28 550  
Kultur og næring            18 790  
Fylkesvegar inkl rassikring      2 362 604  
Kollektiv      2 421 800  
Sum investeringar varige driftsmiddel      5 946 253  

  
Investeringar i aksjer og andelar   
Kjøp av aksjer og eigendelar              7 500  
SUM investering i aksjer og andelar              7 500  

 
4. Fylkestinget vedtek nye låneopptak på 1 594 mill. kr. 
 
5. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 

 
6. Fylkestinget vedtek økonomiplanen sine rammer for 2021-23. Rammene vert lagt til grunn når ein til våren 

skal utarbeide økonomiplan for perioden 2021-2024. 
 
PS 10/19 Stord lufthamn - søknad om lån til finansiering av ny infrastruktur 
 
Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 
kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 
 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
 

4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 
a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  
b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 

 



 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 12.11.2019  
 
Mona Høgli (MDG) sette på vegner av MDG, Sp, A, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4 c): 
 
Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Høgli sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 

kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 
 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
 

4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 
a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  
b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 
c.  Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune gjev Sunnhordland lufthamn eit lån på kr. 3.780.000 til opprusting av 

kontrolltårnet, utviding av terminalbygget og nytt brøyteutstyr. Lånet skal finansiere 21 prosent av 
kostnadene med prosjektet. 
 

2. Fylkeskommunen finansierer utlånet ved bruk av investeringsfond. 
 

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å avtale lånevilkåra. 
 

4. Fylkestinget gjev lån med oppmoding om at: 
a. Nytt tårn blir bygd med minimalt av klimaavtrykk, dvs lågast mogleg CO2 utslepp, og med 
miljøvennlige materialar.  
b. Det blir aktivt jobba for at utslepp frå flytrafikken blir redusert, og fylkestinget blir halden orientert om 
dette. 
c.  Infrastrukturen på flyplassen blir lagt til rette slik at det er mogleg å ta i bruk elektriske fly på 
kortbanenettet. 

 
  



 

PS 11/19 Bompengepåslag for ferjestrekningar 
 
Forslag til innstilling   

Vestland fylkeskommune ber om at bompengetakstar på ferjestrekningane Langevåg – Buavåg og 
Gjermundshamn-Årsnes og Varaldsøy-Årsnes samsvarar med 3 sonepåslag på alle køyretøygrupper 
inkludert nullutsleppskøyretøy > 6 meter, når AutoPASS-regulativet vert innført etter planen 1.1.2020. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 12.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag fekk 12 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF og H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Vestland fylkeskommune ber om at bompengetakstar på ferjestrekningane Langevåg – Buavåg og 
Gjermundshamn-Årsnes og Varaldsøy-Årsnes samsvarar med 3 sonepåslag på alle køyretøygrupper 
inkludert nullutsleppskøyretøy > 6 meter, når AutoPASS-regulativet vert innført etter planen 1.1.2020. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteken mot 4 røyster (Frp, FNB). 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune ber om at bompengetakstar på ferjestrekningane Langevåg – Buavåg og 
Gjermundshamn-Årsnes og Varaldsøy-Årsnes samsvarar med 3 sonepåslag på alle køyretøygrupper 
inkludert nullutsleppskøyretøy > 6 meter, når AutoPASS-regulativet vert innført etter planen 1.1.2020. 
 
PS 12/19 Prosess med Nasjonal transportplan 2022-2033 og med store statlege 
samferdselsprosjekt 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal transportplan 2022-33 skal fastsetjast etter ein brei prosess med 

kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar får i fullmakt å fastsetje framtidig prosess. 
 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 02.12.2019  
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, SV, MDG og KrF fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 1:  
 
Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter 
ein brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 
hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet.» 

 
  



 

Avrøysting 
 
Følling sitt forslag til nytt punkt 1 vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for prosjektleiar sitt forslag.  
Prosjektleiar sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter ein 

brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 
hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet. 
 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sine innspel til Nasjonal Transportplan 2022-33 må sikre involvering, og fastsetjast etter ein 

brei prosess med kommunar og andre sentrale aktørar i Vestland. Fylkesordførar og utvalsleiar i 
hovudutval for samferdsel og mobilitet får i oppdrag å lage eit utkast til prosess som eit minimum må 
forankrast i hovudutvalet for samferdsel og mobilitet. 
 

2. For å sikre forsvarleg tid til å handsame Nasjonal transportplan 2022-33, meiner fylkestinget i Vestland at 
Samferdselsdepartementet må flytte fristen til å gje uttale til 1. juli 2020. Om dette ikkje let seg gjere, held 
fylkestinget ekstraordinært fylkesting tidleg i mai 2019 for å gje innspel til prioriteringar til Nasjonal 
transportplan 2022-33. 

 
PS 13/19 Forslag til ny forskrift med innføring av miljøkrav til drosjenæringa 
 
Forslag til vedtak 

1. Innføre miljøkrav i kommunane i tidlegare Hordaland, med følgjande forskrift: 
 
Med heimel i yrkestransportlova § 9 fjerde ledd vedtar Vestland fylkeskommune følgjande ny forskrift: 
 
Tittel: Forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i Vestland fylke. 
 
I forskrifta skal § 1 lyde: 
 
"§ 1. Løyvehavar pliktar å sørgje for at drosje registrert for inntil 9 personar ikkje har utslepp frå 
forbrenningsmotor ved køyring i følgjande kommunar: 
 
Alver, Askøy, Austevoll, Austrheim, Bergen, Bjørnefjorden, Bømlo, Eidfjord, Etne, Fedje, Fitjar, Kvam, 
Kvinnherad, Masfjorden, Modalen, Osterøy, Samnanger, Stord, Sveio, Tysnes, Ullensvang, Ulvik, 
Vaksdal, Voss herad, og Øygarden." 
 
I forskrifta skal § 2 lyde: 
 
"§ 2. Løyvehavar pliktar straks å gje skriftleg melding til løyvestyresmakta dersom drosjen har brote 
miljøkravet i § 1." 
 



 

Forskrifta trer i kraft 1.1.2024. 
 

2. Administrasjonen startar utgreiing om det er mogleg å innføre tilsvarande krav i alle kommunar i Vestland 
fylke.   

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 12.11.2019  
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, KrF og SV fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
Det må leggast fram ei statusoppdatering om framdrift, tilrettelegging av infrastruktur og kor langt ein 
har kome med omlegginga etter to år.» 

 
Følling trekte forslaget. 
 
Trude Brosvik (KrF) sette fram forslag om å utsetje saka.  
 
Brosvik trekte forslaget. 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
1. Det vert ikkje innført forskrift med innføring av miljøkrav for drosjenæringa no. 
2. Hovedutval for samferdsel og mobilitet forventar at drosjenæringa sjølv tek grep for å få ned samla 
utslepp knytt til sin aktivitet, og vurderer dei bedriftsøkonomiske sidene ved dette. 
3. Hovedutval for samferdsel og mobilitet ber om at arbeidet med å byggje ut ladeinfrastruktur i heile 
Vestland fylke held fram.» 

 
Det vart ikkje votert over forslaget då det vart fremja utsetjingsforslag i saka. 
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, KrF og SV fram slikt forslag om utsetjing: 
 

«Saka vert utsett. 
 
1. Hovudutval for samferdsel og mobilitet ber om at arbeidet med å byggje ut ladeinfrastruktur i heile 

Vestland fylke held fram og satsinga som ligg inne i budsjettet på hurtigladepunkt vert 
gjennomført. Dette vil legge til rette for at drosjene kan legge om til utsleppsfrie køyretøy 

2. Hovudutvalet ber om ei betre utgreidd sak der ein ser på grenseproblematikk og konsekvenser 
ved innføring i einskildkommunar, helsekøyring, og konkurransevridning ved å fase inn miljøkrav i 
drosjenæringa i Vestland fylke før nye lovkrav i 2025.» 

 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag om utsetjing: 

«1. Saka vert utsett til 2024. Utvalet forventar at ein kjem tilbake med ei sak om praktiske 
konsekvensar av innføringa av nytt lovkrav innan 2025. 
2. Det vert ikkje innført forskrift med innføring av miljøkrav for drosjenæringa no. 
3. Hovedutval for samferdsel og mobilitet forventar at drosjenæringa sjølv tek grep for å få ned samla 
utslepp knytt til sin aktivitet, og vurderer dei bedriftsøkonomiske sidene ved dette. 
4. Hovedutval for samferdsel og mobilitet ber om at arbeidet med å byggje ut ladeinfrastruktur i heile 
Vestland fylke held fram.» 

 
Avrøysting utsetjingsforslaga 
 
Følling og Djuvik sine utsetjingsforslag vart sett opp mot kvarandre for avrøysting. 
Følling sitt forslag fekk 9 røyster (Sp, A, MDG, SV, KrF) og vart vedteke. 
 
  



 

Vedtak 
 
Saka vert utsett. 

 
1. Hovudutval for samferdsel og mobilitet ber om at arbeidet med å byggje ut ladeinfrastruktur i heile 

Vestland fylke held fram og satsinga som ligg inne i budsjettet på hurtigladepunkt vert gjennomført. Dette 
vil legge til rette for at drosjene kan legge om til utsleppsfrie køyretøy. 
 

2. Hovudutvalet ber om ei betre utgreidd sak der ein ser på grenseproblematikk og konsekvenser ved 
innføring i einskildkommunar, helsekøyring, og konkurransevridning ved å fase inn miljøkrav i 
drosjenæringa i Vestland fylke før nye lovkrav i 2025. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Saka vart trekt frå sakskartet. 
 
PS 14/19 Ferjesambandet Jondal-Tørvikbygd. Utgreiing av to-ferje løysing i 
sommarmånadane 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering 

 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 02.12.2019  
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Det vert gjennomført eit prøveprosjekt med ekstra sommerferje i sambandet Jondal-Tørvikbygd 
sommaren 2020. Finansiering vert innarbeida i budsjett for 2020.» 

 
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim (Sp) sette fram slikt utsetjingsforslag:  
 

«Saka vert sendt tilbake til fylkesrådmannen. Utvalet ber om ein meir detaljert oversikt over 
kostnadene ved drift av sommarferje i sambandet Jondal- Tørvikbygd, denne skal vise kostnadene 
både ved 4 månader og 2 månaders drift.  
 
Vidare vil ein vurdere ei prøveordning sesongen 2020 i tråd med tekstpunkt i budsjettframlegg frå Sp, 
Ap, V, KrF, SV og MDG.» 

 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Ekrheim sitt utsetjingsforslag vart vedteke mot 3 røyster (Frp og FNB). 
Etter avrøystinga opna utvalsleiar opp igjen for debatt. 
Ekrheim sitt utsetjingsforslag vart igjen røysta over, og vedteke mot 3 røyster (Frp og FNB). 
 
Vedtak om utsetjing 
 
Saka vert sendt tilbake til fylkesrådmannen. Utvalet ber om ein meir detaljert oversikt over kostnadene ved 
drift av sommarferje i sambandet Jondal- Tørvikbygd, denne skal vise kostnadene både ved 4 månader og 2 
månaders drift.  
 
Vidare vil ein vurdere ei prøveordning sesongen 2020 i tråd med tekstpunkt i budsjettframlegg frå Sp, Ap, V, 
KrF, SV og MDG. 
 
  



 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Saka vart trekt frå sakskartet. 
 
PS 15/19 Endring av aksjekapitalen og vedtektene til Skyttel AS og Ferde AS 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant stemme for styret i Ferde AS sitt forslag til 

endringar i aksjekapital og vedtekter når saka skal handsamast på ekstraordinær generalforsamling i 
2020. 
 

2. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant stemme for styret i Skyttel AS sitt forslag til 
endringar i aksjekapital og vedtekter når saka skal handsamast på ekstraordinær generalforsamling i 
2020 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Anne Gine Hestetun (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, SV, KrF og V fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Valnemnda i VLFK innstiller kandidatar til styra i Ferde/Skyttel. Arbeidet må koordinerast med dei 
øvrige eigarfylka.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Valgkomité skal bestå av ein vald representant frå kvar av eigarane. 
 
Sett i lys av siste tids hendingar ber Fylkesutvalet eigarrepresentanten om å sørge for at val av styre 
vert sett på sakskartet for dei ekstraordinære generalforsamlingene i både Ferde og Skyttel. 
 
Før nye vedtekter er vedteke, vert det teke initiativ ovanfor Rogaland og Agder om at kvar 
fylkeskommune utnevner ein representant kvar til ein valgkomité som kan gjennomføre ei vurdering 
av styret og eventuelle kandidatar til styret.» 

 
Hestetun trakk sitt forslag. 
 
Anne Gine Hestetun (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, SV, KrF, V, FNB, Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Tillegg:  
 
Nye punkt: 
Det skal oppnemnast ein eigen valkomite i Ferde/Skyttel. Kvart av eigarfylka oppnemner sin 
kandidat til valkomiteen.  
 
Fylkesutvalet handterer eigarutøvinga dersom det oppstår ein ekstraordinær situasjon som krev rask 
håndtering.  
 
Fylkesutvalet ber eigarutsendingen setje val av styre på dagsorden i ekstraordinær 
generalforsamling over nyttår.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga med Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteken. 
Søviknes sitt forslag vart ikkje røysta over. 
 
  



 

Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant stemme for styret i Ferde AS sitt forslag til 

endringar i aksjekapital og vedtekter når saka skal handsamast på ekstraordinær generalforsamling i 
2020. 
 

2. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant stemme for styret i Skyttel AS sitt forslag til 
endringar i aksjekapital og vedtekter når saka skal handsamast på ekstraordinær generalforsamling i 
2020. 
 

3. Det skal oppnemnast ein eigen valkomite i Ferde/Skyttel. Kvart av eigarfylka oppnemner sin kandidat til 
valkomiteen.  
 

4. Fylkesutvalet handterer eigarutøvinga dersom det oppstår ein ekstraordinær situasjon som krev rask 
håndtering.  
 

5. Fylkesutvalet ber eigarutsendingen setje val av styre på dagsorden i ekstraordinær generalforsamling 
over nyttår. 

 
PS 16/19 Fråsegn til Fylkesveg 49 Tokagjelet 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkesutvalet meiner planutkastet frå Statens Vegvesen utgjer eit godt grunnlag for å starte opp arbeid 

med ein reguleringsplan for Fv 49 Tokagjelet. Høg rasfare, låg vegstandard, trafikkgrunnlag, vegen sin 
regionale funksjon og betyding som omkøyringsveg for E16 tilseier at prosjektet skal prioriterast høgt. 

 
2. Fylkesutvalet konstaterer at Regjeringa ikkje har gjort vedtak om ei konseptutvalsutgreiing for ein 

Hordalandsdiagonal mellom E134 og Bergen. Utfordringane for Fv49 gjennom Tokagjelet er så store at 
det ikkje er tilrådeleg å avvente ein eventuell framtidig trase for ein Hordalandsdiagonal. Fylkesutvalet 
viser til at kommunedelplanen viser at det er mogleg å byggje tunnelar vidare frå Kvamskogen mot 
Samnanger, og at dette kan vere ei aktuell strekning for ein framtidig Hordalandsdiagonal.  

 
3. Prosjektet skal planleggjast og byggjast som eit fylkesvegprosjekt med standard HØ1 med 80 km/t og 

tunnelprofil T9,5.  
 
4. Fylkesutvalet legg til grunn at bruk av fylkeskommunale skredsikringsmidlar krev at Tokagjelet vert stengt 

for trafikk. Det er ikkje mogleg å bruke skredsikringsmidlar til ei vegstrekning der det framleis er tillat med 
trafikk.  

 
5. Fylkesutvalet viser til fylkeskommunen sin økonomiske situasjon, og legg til grunn at vegstrekninga ikkje 

let seg finansiere berre med fylkeskommunale midlar. Vegstrekninga må difor delfinansierast gjennom 
brukarbetaling. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen kome tilbake med sak om finansiering av prosjektet 
inklusiv bompengefinansiering.  

 
6. Fylkesutvalet rår til at Kvam herad og Samnanger kommune handsamar prinsippsak om å utarbeide eit 

fagleg grunnlag for ei bompengesak parallelt med kommunedelplanen. Fylkesrådmannen vert bedt om å 
samarbeide med Kvam herad og Samnanger kommune om det faglege grunnlaget.  

 
7. Fylkesutvalet rår til at vidare reguleringsplanlegging også omfattar gang- og sykkelløysing, reduksjon av 

avkjørsler og mindre utbetringstiltak mellom det valde påhoggspunktet på vestsida av ny tunnel og 
Fossen Bratte. Fylkesrådmannen vert bedt om å avklare ambisjonsnivå for planlegging av dette i den 
vidare dialogen med kommunane fram mot vedtak av bompengesøknad og kommunedelplan avhengig av 
moglegheita for finansiering av tiltaka. Det vil ikkje vere aktuelt med større tiltak på den delen av Fv49 
som vert erstatta av ny tunnel.   

 
8. Kollektivutfordringane må bli ein del av planen, og det må regulerast inn snusløyfe kombinert med 

busstopp i enden av vegen, samt fullverdige busslommar i begge retningar ved kryss på vestsida av 
tunnel. 

 



 

9. Fylkesutvalet meiner det ikkje vil vere mogleg å oppretthalde eit tilbod for gåande og syklande gjennom 
Tokagjelet. Kvam herad vert oppmoda til å etablere ein turveg mellom Byrkjesete og Steinsdalen via 
Nyasete.   

 
10. Fylkesutvalet konstaterer at det ikkje vil vere mogleg å finansiere ein lang tunnel til Jarland. Om 

kommunane vedtek dette alternativet, kan fylkesutvalet ikkje sjå at det er mogleg å starte opp arbeid med 
reguleringsplan. Den lange tunnelen utfordrar også overordna mål om omstilling til lågutsleppssamfunnet, 
då ein kortare reisetid mellom Norheimsund og Bergen kan føre til meir pendling regionalt. Samstundes vil 
den lengste tunnelen gi vesentleg lengre reisetid mellom Kvamskogen og Norheimsund.  

 
11. Fylkesutvalet konstaterer at alle alternativa på Kvamskogen og i Steinsdalen er byggbare. Kommunane 

vert bedne om å ta stilling til val av løysing. Det må påreknast at bompengebelastinga aukar med 
aukande lengde på tunnel.  

 
12. Fylkesutvalet rår ifrå kombinasjonar med B2 Nybø i Steinsdalen av omsyn til dei ikkje-prissette 

konsekvensane og av omsyn til trafikktryggleik. Påhogget gir stor negativ innverknad for kulturlandskapet, 
naturressursar, naturmangfald og landskapsbilete. Vidare rår ein i frå kombinasjonar der D1 Røyrli inngår, 
av omsyn til kulturminne og at løysinga gir minst innsparing på køyretid. Fylkesutvalet viser likevel til at 
desse alternativa gir lågast investeringskostnader, og kan vere aktuelle kombinasjonar om lengre 
tunnelløysingar ikkje let seg finansiere. Linjeføringa må i så fall vurderast nærare i neste planfase slik at 
dei negative konsekvensane for ikkje-prissette tema vert reduserte. 

 
13. Fylkesutvalet vurderer at A5 Skeie er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til kulturminneinteresser. 

A5 Skeie gir samstundes størst permanent forbruk av dyrka mark av alternativa i Steinsdalen. B1 Kletten 
er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til naturressursar og landskap.  

 
14. Fylkesutvalet viser til at E3 Eikedalen kjem best ut i høve til dei ikkje-prissette konsekvensane. Eit påhogg 

i Eikedalen har samstundes store utfordringar knytt til finansiering. Fylkesutvalet rår difor til påhogg ved 
E1 Kleiva.   

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet - 02.12.2019  
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, SV, MDG og KrF fram slikt forslag: 
 

«Endring:  
 
5. Fylkesutvalet viser til fylkeskommunen sin økonomiske situasjon, og legg til grunn at vegstrekninga 
ikkje let seg finansiere berre med fylkeskommunale midlar. Vegstrekninga må difor delfinansierast 
med ekstra med statlege midlar som følgje av at det er ein naudsynt omkøyringsveg og av vesentleg 
verdi for næringslivet og/eller brukarfinansiering. Fylkesutvalet ber Fylkestinget ta initiativ til dialog i 
lag med Kvam og Samnanger mot Staten for å koma fram til ei løysing. 
  
6. Utgår  
  
10. Fylkesutvalet konstaterer at det ikkje vil vere mogleg å finansiere ein lang tunnel til Jarland. Om 
kommunane vedtek dette alternativet, kan fylkesutvalet ikkje sjå at det er mogleg å starte opp arbeid 
med reguleringsplan.  
  
11. Fylkesutvalet konstaterer at alle alternativa på Kvamskogen, i Steinsdalen  er byggbare. 
Kommunane vert bedne om å ta stilling til val av løysing. Det må påreknast at finansieringa frå andre 
kjelder aukar med aukande lengde på tunnel.» 

 
Gunnar Moland (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ punkt 13: 
 
Fylkesutvalet vurderer at A5 Skeie er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til 
kulturminneinteresser. A5 Skeie gir samstundes størst permanent forbruk av dyrka mark av 
alternativa i Steinsdalen.  
 



 

Fylkesutvalet meiner derfor at B1 Kletten er det beste og mest fremtidsretta alternativet i Steinsdalen 
spesielt i høve til å ivareta naturressursar og landskap.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 1-4 vart samrøystes vedteke. 
Følling sitt forslag punkt 5 vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for prosjektleiar sitt forslag. 
Følling sitt forslag til at punkt 6 utgår vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for prosjektleiar sitt forslag. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 7-9 vart samrøystes vedteke. 
Følling sitt forslag punkt 10 vart vedteke mot 3 røyster (Frp og FNB). Det vart ikkje røysta over prosjektleiar 
sitt forslag punkt 10. 
Følling sitt forslag punkt 11 vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for prosjektleiar sitt forslag. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 12 vart samrøystes vedteke. 
Moland sitt forslag punkt 13 vart vedteke mot 2 røyster (Frp). Prosjektleiar sitt forslag punkt 13 fekk ingen 
røyster. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 14 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet meiner planutkastet frå Statens Vegvesen utgjer eit godt grunnlag for å starte opp arbeid 

med ein reguleringsplan for Fv 49 Tokagjelet. Høg rasfare, låg vegstandard, trafikkgrunnlag, vegen sin 
regionale funksjon og betyding som omkøyringsveg for E16 tilseier at prosjektet skal prioriterast høgt. 

 
2. Fylkesutvalet konstaterer at Regjeringa ikkje har gjort vedtak om ei konseptutvalsutgreiing for ein 

Hordalandsdiagonal mellom E134 og Bergen. Utfordringane for Fv49 gjennom Tokagjelet er så store at 
det ikkje er tilrådeleg å avvente ein eventuell framtidig trase for ein Hordalandsdiagonal. Fylkesutvalet 
viser til at kommunedelplanen viser at det er mogleg å byggje tunnelar vidare frå Kvamskogen mot 
Samnanger, og at dette kan vere ei aktuell strekning for ein framtidig Hordalandsdiagonal.  

 
3. Prosjektet skal planleggjast og byggjast som eit fylkesvegprosjekt med standard HØ1 med 80 km/t og 

tunnelprofil T9,5.  
 
4. Fylkesutvalet legg til grunn at bruk av fylkeskommunale skredsikringsmidlar krev at Tokagjelet vert stengt 

for trafikk. Det er ikkje mogleg å bruke skredsikringsmidlar til ei vegstrekning der det framleis er tillat med 
trafikk.  
 

5. Fylkesutvalet viser til fylkeskommunen sin økonomiske situasjon, og legg til grunn at vegstrekninga ikkje 
let seg finansiere berre med fylkeskommunale midlar. Vegstrekninga må difor delfinansierast med ekstra 
med statlege midlar som følgje av at det er ein naudsynt omkøyringsveg og av vesentleg verdi for 
næringslivet og/eller brukarfinansiering. Fylkesutvalet ber Fylkestinget ta initiativ til dialog i lag med Kvam 
og Samnanger mot Staten for å koma fram til ei løysing. 
 

6. Fylkesutvalet rår til at vidare reguleringsplanlegging også omfattar gang- og sykkelløysing, reduksjon av 
avkjørsler og mindre utbetringstiltak mellom det valde påhoggspunktet på vestsida av ny tunnel og 
Fossen Bratte. Fylkesrådmannen vert bedt om å avklare ambisjonsnivå for planlegging av dette i den 
vidare dialogen med kommunane fram mot vedtak av bompengesøknad og kommunedelplan avhengig av 
moglegheita for finansiering av tiltaka. Det vil ikkje vere aktuelt med større tiltak på den delen av Fv49 
som vert erstatta av ny tunnel.   
 

7. Kollektivutfordringane må bli ein del av planen, og det må regulerast inn snusløyfe kombinert med 
busstopp i enden av vegen, samt fullverdige busslommar i begge retningar ved kryss på vestsida av 
tunnel. 

 
8. Fylkesutvalet meiner det ikkje vil vere mogleg å oppretthalde eit tilbod for gåande og syklande gjennom 

Tokagjelet. Kvam herad vert oppmoda til å etablere ein turveg mellom Byrkjesete og Steinsdalen via 
Nyasete.   
 

9. Fylkesutvalet konstaterer at det ikkje vil vere mogleg å finansiere ein lang tunnel til Jarland. Om 
kommunane vedtek dette alternativet, kan fylkesutvalet ikkje sjå at det er mogleg å starte opp arbeid med 
reguleringsplan. 



 

 
10. Fylkesutvalet konstaterer at alle alternativa på Kvamskogen, i Steinsdalen er byggbare. Kommunane vert 

bedne om å ta stilling til val av løysing. Det må påreknast at finansieringa frå andre kjelder aukar med 
aukande lengde på tunnel. 
 

11. Fylkesutvalet rår ifrå kombinasjonar med B2 Nybø i Steinsdalen av omsyn til dei ikkje-prissette 
konsekvensane og av omsyn til trafikktryggleik. Påhogget gir stor negativ innverknad for kulturlandskapet, 
naturressursar, naturmangfald og landskapsbilete. Vidare rår ein i frå kombinasjonar der D1 Røyrli inngår, 
av omsyn til kulturminne og at løysinga gir minst innsparing på køyretid. Fylkesutvalet viser likevel til at 
desse alternativa gir lågast investeringskostnader, og kan vere aktuelle kombinasjonar om lengre 
tunnelløysingar ikkje let seg finansiere. Linjeføringa må i så fall vurderast nærare i neste planfase slik at 
dei negative konsekvensane for ikkje-prissette tema vert reduserte. 
 

12. Fylkesutvalet vurderer at A5 Skeie er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til kulturminneinteresser. 
A5 Skeie gir samstundes størst permanent forbruk av dyrka mark av alternativa i Steinsdalen.  
 
Fylkesutvalet meiner derfor at B1 Kletten er det beste og mest fremtidsretta alternativet i Steinsdalen 
spesielt i høve til å ivareta naturressursar og landskap. 
 

13. Fylkesutvalet viser til at E3 Eikedalen kjem best ut i høve til dei ikkje-prissette konsekvensane. Eit påhogg 
i Eikedalen har samstundes store utfordringar knytt til finansiering. Fylkesutvalet rår difor til påhogg ved 
E1 Kleiva. 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 
Fylkesutvalet vurderer at A5 Skeie er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til 
kulturminneinteresser. A5 Skeie gir samstundes størst permanent forbruk av dyrka mark av 
alternativa i Steinsdalen. B1 Kletten er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til naturressursar 
og landskap.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1-8, 10 og 13 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 9 vart vedteken mot 2 røyster (Frp). 
Innstillinga punkt 12 vart vedteken mot 2 røyster (Frp). 
Framnes sitt forslag vart ikkje røysta over. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet meiner planutkastet frå Statens Vegvesen utgjer eit godt grunnlag for å starte opp arbeid 

med ein reguleringsplan for Fv 49 Tokagjelet. Høg rasfare, låg vegstandard, trafikkgrunnlag, vegen sin 
regionale funksjon og betyding som omkøyringsveg for E16 tilseier at prosjektet skal prioriterast høgt. 

 
2. Fylkesutvalet konstaterer at Regjeringa ikkje har gjort vedtak om ei konseptutvalsutgreiing for ein 

Hordalandsdiagonal mellom E134 og Bergen. Utfordringane for Fv49 gjennom Tokagjelet er så store at 
det ikkje er tilrådeleg å avvente ein eventuell framtidig trase for ein Hordalandsdiagonal. Fylkesutvalet 
viser til at kommunedelplanen viser at det er mogleg å byggje tunnelar vidare frå Kvamskogen mot 
Samnanger, og at dette kan vere ei aktuell strekning for ein framtidig Hordalandsdiagonal.  

 
3. Prosjektet skal planleggjast og byggjast som eit fylkesvegprosjekt med standard HØ1 med 80 km/t og 

tunnelprofil T9,5.  
 
4. Fylkesutvalet legg til grunn at bruk av fylkeskommunale skredsikringsmidlar krev at Tokagjelet vert stengt 

for trafikk. Det er ikkje mogleg å bruke skredsikringsmidlar til ei vegstrekning der det framleis er tillat med 
trafikk.  
 



 

5. Fylkesutvalet viser til fylkeskommunen sin økonomiske situasjon, og legg til grunn at vegstrekninga ikkje 
let seg finansiere berre med fylkeskommunale midlar. Vegstrekninga må difor delfinansierast med ekstra 
med statlege midlar som følgje av at det er ein naudsynt omkøyringsveg og av vesentleg verdi for 
næringslivet og/eller brukarfinansiering. Fylkesutvalet ber Fylkestinget ta initiativ til dialog i lag med Kvam 
og Samnanger mot Staten for å koma fram til ei løysing. 
 

6. Fylkesutvalet rår til at vidare reguleringsplanlegging også omfattar gang- og sykkelløysing, reduksjon av 
avkjørsler og mindre utbetringstiltak mellom det valde påhoggspunktet på vestsida av ny tunnel og 
Fossen Bratte. Fylkesrådmannen vert bedt om å avklare ambisjonsnivå for planlegging av dette i den 
vidare dialogen med kommunane fram mot vedtak av bompengesøknad og kommunedelplan avhengig av 
moglegheita for finansiering av tiltaka. Det vil ikkje vere aktuelt med større tiltak på den delen av Fv49 
som vert erstatta av ny tunnel.   
 

7. Kollektivutfordringane må bli ein del av planen, og det må regulerast inn snusløyfe kombinert med 
busstopp i enden av vegen, samt fullverdige busslommar i begge retningar ved kryss på vestsida av 
tunnel. 

 
8. Fylkesutvalet meiner det ikkje vil vere mogleg å oppretthalde eit tilbod for gåande og syklande gjennom 

Tokagjelet. Kvam herad vert oppmoda til å etablere ein turveg mellom Byrkjesete og Steinsdalen via 
Nyasete.   
 

9. Fylkesutvalet konstaterer at det ikkje vil vere mogleg å finansiere ein lang tunnel til Jarland. Om 
kommunane vedtek dette alternativet, kan fylkesutvalet ikkje sjå at det er mogleg å starte opp arbeid med 
reguleringsplan. 

 
10. Fylkesutvalet konstaterer at alle alternativa på Kvamskogen, i Steinsdalen er byggbare. Kommunane vert 

bedne om å ta stilling til val av løysing. Det må påreknast at finansieringa frå andre kjelder aukar med 
aukande lengde på tunnel. 
 

11. Fylkesutvalet rår ifrå kombinasjonar med B2 Nybø i Steinsdalen av omsyn til dei ikkje-prissette 
konsekvensane og av omsyn til trafikktryggleik. Påhogget gir stor negativ innverknad for kulturlandskapet, 
naturressursar, naturmangfald og landskapsbilete. Vidare rår ein i frå kombinasjonar der D1 Røyrli inngår, 
av omsyn til kulturminne og at løysinga gir minst innsparing på køyretid. Fylkesutvalet viser likevel til at 
desse alternativa gir lågast investeringskostnader, og kan vere aktuelle kombinasjonar om lengre 
tunnelløysingar ikkje let seg finansiere. Linjeføringa må i så fall vurderast nærare i neste planfase slik at 
dei negative konsekvensane for ikkje-prissette tema vert reduserte. 
 

12. Fylkesutvalet vurderer at A5 Skeie er det beste alternativet i Steinsdalen i høve til kulturminneinteresser. 
A5 Skeie gir samstundes størst permanent forbruk av dyrka mark av alternativa i Steinsdalen.  
 
Fylkesutvalet meiner derfor at B1 Kletten er det beste og mest fremtidsretta alternativet i Steinsdalen 
spesielt i høve til å ivareta naturressursar og landskap. 

 

13. Fylkesutvalet viser til at E3 Eikedalen kjem best ut i høve til dei ikkje-prissette konsekvensane. Eit påhogg 
i Eikedalen har samstundes store utfordringar knytt til finansiering. Fylkesutvalet rår difor til påhogg ved 
E1 Kleiva.   
 

PS 17/19 Regional vassforvaltningsplan - planprogram og hovudutfordringar 
 
Forslag til innstilling  
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
1. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
2. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 



 

Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 

vassregion 2022 - 2027  
 

2. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
3. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 
Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

 
Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 12.11.2019  

I samband med behandlinga av saka vart det sett fram slike merknader: 
 
Merknad Norvald Distad (H): 
 

«Vassdrag med kraftproduksjon skal vurderast i høve vassmiljø, flaumdemping og klimaeffekt.» 
 
Merknad Mark Taylor (MDG): 
 

«Merknad til Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny 
vassforvaltningsplan for Vestland vassregion 2022-2027 kap. 9.1. Styrkja kunnskapsgrunnlaget: 
 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon meiner at kunnskapsgrunnlaget bør også 
styrkjast om lokal forureining frå avløp med kartlegging av t.d. kor avløpet frå anlegg endar opp og 
effektane av påverknaden, om påverknad frå auka miljøgifter frå skipstrafikk og om betre kunnskap 
om påverknaden av vindkraftutbygging på vassførekomstar.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Utvalet slutta seg samrøystes til Distad sin merknad. 
Utvalet slutta seg til Taylor sin merknad mot 2 røyster (FrP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
1. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
2. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 

vassregion 2022 - 2027  
 



 

2. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
3. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 
Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med gjeldande vassforvaltningsplan for Sogn og Fjordane og 
Hordaland 2016 -2021: 
 
3. Handlingsprogram 2019-2021 til Regional plan for vassforvaltning for Sogn og Fjordane vassregion 2016-

2021  
4. Handlingsprogram 2019 – 2021 til Regional plan for vassforvaltning for Hordaland vassregion 2016-2021 
 
Følgjande dokument vert godkjende i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane Sogn og 
Fjordane og Hordaland (Vestland), Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
4. Planprogram for vassregionane Sogn og Fjordane og Hordaland for ny vassforvaltningsplan for Vestland 

vassregion 2022 - 2027  
 
5. Planprogram i Glomma vassregion for ny vassforvaltningsplan for Glomma vassregion 2022 -2027 
 
6. Planprogram i Møre og Romsdal vassregion for ny vassforvaltningsplan i Møre og Romsdal vassregion 
 
Følgjande dokument vert teke til orientering i samband med ny vassforvaltningsplan for vassregionane 
Vestland, Glomma og Møre og Romsdal 2022 -2027: 
 
1. Hovudutfordringar i Sogn og Fjordane vassregion - planperiode 2022 -2027  

 
2. Hovudutfordringar i Hordaland vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
3. Hovudutfordringar i Glomma vassregion - planperiode 2022 -2027 

 
4. Hovudutfordringar i Møre og Romsdal vassregion - for planperiode 2022 -2027 

 
  



 

PS 18/19 Vedtak av retningslinjer og innstillingsnemnd til klima- og miljøpris 2020 
 
Forslag til vedtak  

1. Fylkesutvalet vel desse tre medlemane – frå eige utval, der ein vert leiar, og ein vert varemedlem, til 
innstillingsnemnda for klima- og miljøprisen: 
 

Leiar: ……………………… 
…………………………………  
………………………………… 
Vara:…………………………  

 

2. Ungdomspolitisk utval utnemner ein representant som deltek i innstillingsnemnda.  
 

3. Nemnda er valt for 2020 og 2021. 
 

4. Retningslinene for tildeling av klima- og miljøprisen vert vedtatt slik dei ligg føre i saksframstillinga. 
 

5. Fylkesutvalet gjer vedtak om kven som får tildelt prisen.   
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) setter fram slikt forslag: 
 

«Punkt 1 vert sendt til valnemnda.» 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga med Heen sitt forslag vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Punkt 1 vert sendt til valnemnda. 
 

1. Fylkesutvalet vel desse tre medlemane – frå eige utval, der ein vert leiar, og ein vert varemedlem, til 
innstillingsnemnda for klima- og miljøprisen: 
 

Leiar: ……………………… 
…………………………………  
………………………………… 
Vara:…………………………  

 
2. Vestland fylkesutval utnemner ein representant som deltek i innstillingsnemnda.  

 
3. Nemnda er valt for 2020 og 2021. 

 
4. Retningslinene for tildeling av klima- og miljøprisen vert vedtatt slik dei ligg føre i saksframstillinga. 

 
5. Fylkesutvalet gjer vedtak om kven som får tildelt prisen.   

 
  



 

PS 19/19 Regional plan for Hardangervidda - Vedtak 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Fylkestinget vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for Hardangervidda 2019-

2035. 
 

2. Det vert føresett likelydanes vedtak i Telemark fylkeskommune og i Buskerud fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for Hardangervidda 2019-

2035. 
 

2. Det vert føresett likelydanes vedtak i Telemark fylkeskommune og i Buskerud fylkeskommune. 
 
PS 20/19 Områdegjennomgang av verkemiddelapparatet for regional utvikling 
 
Forslag til innstilling  

1. Fylkeskommunane stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.   
 

2. Fylkeskommunane legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og stø 
fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
 

3. Fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge behalden og styrka.   
 

4. Fylkeskommunane gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå kapitel 5 i 
saka.)  
 

5. Fylkeskommunane sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast gjennom 
utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne reell påverknad.   
 

6. Fylkeskommunene må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til bruk i 
aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    
 

7. Fylkeskommunane stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   
 

8. Fylkeskommunane stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje denne ut i 
eiga eining.   
 

9. Fylkeskommunane meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også andre 
ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.    
 

10. Fylkeskommunane finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og innovasjonssenter 
gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   
 

11. Fylkeskommunane vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet elles. 
   

12. Fylkeskommunane forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 
 

  



 

Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 02.12.2019  
 

I innstillinga punkt. 3 er det ved ein inkurie utelate ordet «vert» føre «behalden». Punktet vert retta opp. 
 
Torbjørn Vereide (A) sette fram forslag om slik endring: 
 
Endringsframlegg til punkt 1. - 12.  
 
«Erstatter «Fylkeskommunane» med «Vestland Fylkeskommune»» 
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar si innstilling med Vereide sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.  
  

2. Vestland fylkeskommune legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og 
stø fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
 

3. Vestland fylkeskommune går inn for at fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge vert 
behalden og styrka.   
 

4. Vestland fylkeskommune gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå 
kapitel 5 i saka.)  
 

5. Vestland fylkeskommune sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast 
gjennom utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne  reell påverknad.   
 

6. Vestland fylkeskommune må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til 
bruk i aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    
 

7. Vestland fylkeskommune stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   
 

8. Vestland fylkeskommune stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje 
denne ut i eiga eining.   
 

9. Vestland fylkeskommune meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også 
andre ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.   
  

10. Vestland fylkeskommune finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og 
innovasjonssenter gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   
 

11. Vestland fylkeskommune vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet 
elles.  
 

12. Vestland fylkeskommune forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
  



 

Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkeskommune stør ein heilskapleg gjennomgang av verkemiddelapparatet.   
 

2. Vestland fylkeskommune legg til grunn at endringane vil støtte opp under måla med regionreforma og 
stø fylkeskommunane si regionale samfunnsutviklarrolle.  
 

3. Vestland fylkeskommune går inn for at fylkeskommunane sin eigarandel i Innovasjon Norge vert 
behalden og styrka.   
 

4. Vestland fylkeskommune gjer framlegg om ein alternativ modell, basert på dagens arbeidsmåtar.  (Sjå 
kapitel 5 i saka.)  
 

5. Vestland fylkeskommune sitt høve til å påverke utforminga av nasjonale verkemiddel må styrkast 
gjennom utforming av nasjonale programstyre, der fylka vert gjevne reell påverknad.   
 

6. Vestland fylkeskommune må få høve til å disponere næringsretta økonomiske verkemiddel frå staten til 
bruk i aktivitetar som stør fylkeskommunane sine oppgåver relatert til strategisk retning, mobilisering og 
koordinering.    
 

7. Vestland fylkeskommune stør at Siva vert lagt inn i Innovasjon Norge.   
 

8. Vestland fylkeskommune stør at den nasjonale reiselivsprofileringa vert utgreidd med mål om å skilje 
denne ut i eiga eining.   
 

9. Vestland fylkeskommune meiner mandatet i områdegjennomgangen er for snevert og ber om at også 
andre ordningar og virkemiddel vert vurdert, f.eks. ordningar under Enova og kompetansevirkemiddel.  
   

10. Vestland fylkeskommune finn det naturleg å ta ei rolle i utviklinga av nye kunnskaps- og 
innovasjonssenter gjennom å overta deler av eigedomsdivisjonen i Siva.   
 

11. Vestland fylkeskommune vil også understreke betydninga kommunane har for gründarar og næringslivet 
elles.  
 

12. Vestland fylkeskommune forventer å bli direkte involvert i den videre prosessen. 
 
PS 21/19 Mandat for regionalt planforum i Vestland fylke 
 
Forslag til vedtak 

1. Fylkestinget vedtek forslag til nytt mandat for fylkesrådmannen sin gjennomføring av regionalt planforum. 
 

2. Fylkesutvalet har mynde til å utnemne fast politisk representant, og vara, som observatør til møta i 
regionalt planforum. For planforum vert følgjande valde; 
fast: 
vara: 
 

3. Gjennomføringa av regionalt planforum neste år bør inngå i evalueringa av fylkessamanslåinga.    
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) setter fram slikt forslag: 
 

«Punkt 2 vert sendt til valnemnda.» 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga med Heen sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
  



 

Innstilling til fylkestinget 
 
Punkt 2 vert sendt til valnemnda. 
 
1. Fylkestinget vedtek forslag til nytt mandat for fylkesrådmannen sin gjennomføring av regionalt planforum. 

 
2. Fylkesutvalet har mynde til å utnemne fast politisk representant, og vara, som observatør til møta i 

regionalt planforum. For planforum vert følgjande valde; 
fast: 
vara: 
 

3. Gjennomføringa av regionalt planforum neste år bør inngå i evalueringa av fylkessamanslåinga.    
 
PS 22/19 Oppstart av arbeidet med Regional planstrategi 2020-2024 – Utviklingsplan 
for Vestland 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Fylkesutvalet startar arbeidet med regional planstrategi for Vestland 2020-2024 med sikte på vedtak i 

fylkestinget i september 2020. Arbeidet byggjer på rapporten: Vestland - Utfordringar for fylket og for 
regionane, og Vestland folkehelseoversikt 2019-2023.   
 

2. Planutvalet leiar prosessen og drøftar vegval under vegs, og samrår seg med KS for Vestland og 
fylkesmannen i Vestland etter behov.    
 

3. Fylkesutvalet vil leggja til rette for medverknad frå eksterne organ både før vedtak av høyringsforslag og i 
høyringsperioden mai-juni.  
 

4. FN sine 17 berekraftsmål for 2030 skal leggjast til grunn for planstrategien.   
 

5. Fylkesutvalet fastset at formell oppstart av regionalt planarbeid i Vestland, utanom regional 
transportplan, skal avvente vedtak av ny planstrategi. Felles handlingsprogram for planar som har same 
tema kan likevel utformast straks.  
 

6. Arbeidet med ein felles regional transportplan startar opp parallelt med planstrategien. Det vert lagt til 
grunn at planstrategien vert vedteken før ny regional transportplan slik at føringar i planstrategien vert 
lagt til grunn for planen.  
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Orientering av seksjonsleiar for plan, helse og klima Synnøve Stalheim. 
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet startar arbeidet med regional planstrategi for Vestland 2020-2024 med sikte på vedtak i 

fylkestinget i september 2020. Arbeidet byggjer på rapporten: Vestland - Utfordringar for fylket og for 
regionane, og Vestland folkehelseoversikt 2019-2023.   
 

2. Planutvalet leiar prosessen og drøftar vegval under vegs, og samrår seg med KS for Vestland og 
fylkesmannen i Vestland etter behov.    
 

3. Fylkesutvalet vil leggja til rette for medverknad frå eksterne organ både før vedtak av høyringsforslag og i 
høyringsperioden mai-juni.  
 

4. FN sine 17 berekraftsmål for 2030 skal leggjast til grunn for planstrategien.   
 



 

5. Fylkesutvalet fastset at formell oppstart av regionalt planarbeid i Vestland, utanom regional 
transportplan, skal avvente vedtak av ny planstrategi. Felles handlingsprogram for planar som har same 
tema kan likevel utformast straks.  
 

6. Arbeidet med ein felles regional transportplan startar opp parallelt med planstrategien. Det vert lagt til 
grunn at planstrategien vert vedteken før ny regional transportplan slik at føringar i planstrategien vert 
lagt til grunn for planen.  

 
PS 23/19 Solund kommune – kommuneplanen sin samfunnsdel 2020-2030 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Fylkesutvalet vurderer Solund kommune sin samfunnsdel til kommuneplanen til å vera kortfatta og 

oversiktleg. Måla i planen svarar på utfordringsbiletet som er skildra.  
 

2. Samfunnsdelen skal ha ein handlingsdel, eller må skildre korleis planarbeidet dekker kravet 
om handlingsdel. Handlingsdelen bør detaljerast slik at målsettingane i planen vert følgt opp 
gjennom konkrete tiltak. I tillegg bør samfunnsdelen ha føringar for arealdelen. Vi rår til at 
dette vert innarbeidd i høyringsutkastet. 
 

3. Klima og folkehelse bør innarbeidast som sektorovergripande tema i høyringsutkastet. 
  

4. FNs berekraftmål bør ligge til grunn, og bli innarbeida i høyringsutkastet.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vurderer Solund kommune sin samfunnsdel til kommuneplanen til å vera kortfatta og 

oversiktleg. Måla i planen svarar på utfordringsbiletet som er skildra.  
 

2. Samfunnsdelen skal ha ein handlingsdel, eller må skildre korleis planarbeidet dekker kravet 
om handlingsdel. Handlingsdelen bør detaljerast slik at målsettingane i planen vert følgt opp 
gjennom konkrete tiltak. I tillegg bør samfunnsdelen ha føringar for arealdelen. Vi rår til at 
dette vert innarbeidd i høyringsutkastet. 
 

3. Klima og folkehelse bør innarbeidast som sektorovergripande tema i høyringsutkastet.  
 

4. FNs berekraftmål bør ligge til grunn, og bli innarbeida i høyringsutkastet.  
 
PS 24/19 Skattelegging av vannkraftverk - NOU 2019:16 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke til 

orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 

2. Fylkestinget ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til  levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 



 

framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 
 

3. Fylkestinget vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 
avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

4. Fylkestinget vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 
administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990.     
    

5. Fylkestinget rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teke ut av ordninga med 
inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Arve Helle (A) sette på vegner av AP, SP, SV, V, KrF og MDG slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 6: 
Fylkesutvalet viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Helle sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke til 

orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 

2. Fylkestinget ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til  levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 
framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 
 

3. Fylkestinget vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 
avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

4. Fylkestinget vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 
administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990.     
    

5. Fylkestinget rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teke ut av ordninga med 
inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta 
 

6. Fylkesutvalet viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den. 
 
  



 

PS 25/19 Eigarskapsmelding for Vestland fylkeskommune 2019 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2019 Del I om eigarpolitikk slik han føreligg. 

 
2. Fylkestinget tek Eigarskapsmelding 2019 Del II til vitande. 

 
3. Fylkestinget vedtek å vidareføre medlemskap i samvirkeføretak.  

 
4. Fylkestinget gjev fylkeskommunen sin eigarrepresentant instruks om å røyste for alle formelle endringar 

hjå selskapa på komande generalforsamlingar og møte i liknande eigarorgan, t.d. namneendringar, som 
kjem som ei direkte følgje av kommune- og regionreforma.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2019 Del I om eigarpolitikk slik han føreligg. 

 
2. Fylkestinget tek Eigarskapsmelding 2019 Del II til vitande. 

 
3. Fylkestinget vedtek å vidareføre medlemskap i samvirkeføretak.  

 
4. Fylkestinget gjev fylkeskommunen sin eigarrepresentant instruks om å røyste for alle formelle endringar 

hjå selskapa på komande generalforsamlingar og møte i liknande eigarorgan, t.d. namneendringar, som 
kjem som ei direkte følgje av kommune- og regionreforma.  

 
PS 26/19 Folkehelseoversikt for Vestland 2019-2023 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkestinget tek «Vestland - folkehelseoversikt 2019-2023» til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek «Vestland - folkehelseoversikt 2019-2023» til orientering. 
 
PS 27/19 Rom- og funksjonsprogram for Fagskolen i Hordaland og Rom- og 
funksjonsprogram for Laksevåg og Bergen Maritime vidaregåande skule 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 12.11.2019  
 
PS 1/19 vart ikkje behandla. Saka var ved ein feil lagt på sakskartet. Saka var ikkje godkjent av av utvalsleiar 
for behandling i dette møtet. 
 
  



 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
Tilleggspunkt:  
 

Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i 
fråsegn frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. 
Fylkestinget ber administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og 
fagskulane i Vestland fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje 
kostnadseffektive løysingar på investeringar og drift.  

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Emil Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget godkjenn dei framlagde rom- og funksjonsprogramma.  
 
2. Fylkestinget godkjenn framlegget om å redusere areal i romprogramma som følgje av sambruk og 

samlokalisering av skulane.  
 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen.  
 
Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i fråsegn 
frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. Fylkestinget ber 
administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og fagskulane i Vestland 
fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje kostnadseffektive løysingar på 
investeringar og drift.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenn dei framlagde rom- og funksjonsprogramma.  
 
2. Fylkestinget godkjenn framlegget om å redusere areal i romprogramma som følgje av sambruk og 

samlokalisering av skulane.  
 
3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga vert prioritert i investeringsprogrammet i 

økonomiplanen.  
 

4. Fylkestinget syner til samarbeidet som er etablert med HVL og fagskulane i Vestland som er omtalt i 
fråsegn frå styret i fagskulen datert 04.11. 2019 og  vedtak i fylkesutvalet den 20.06.2019. Fylkestinget 
ber administrasjonen ta initiativ til å utgreia nye samarbeidsløysingar mellom HVL og fagskulane i 
Vestland fylkeskommune som kan medverka til å styrkja fagskuletilbodet og gje kostnadseffektive 
løysingar på investeringar og drift.  

 
  



 

PS 28/19 Fagtilbod, rom- og funksjonsprogram Stord vgs, avd. Vabakkjen og Bømlo 
vidaregåande skule 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget vedtek følgjande fagtilbod for Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen, og Bømlo 
vidaregåande skule 
 

Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Tømrar 15 1 
Vg2 Betong og mur 15 1 Bygg- og anleggsteknikk (BA) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Sal og reiseliv 15 1 Sal, service og reiseliv (SS) 
Sum utdanningsprogram 45 3 
Vg1 45 3 
Vg2 Barne- og undomsarbeidarfag 15 1 
Vg2 Helsearbeidarfag 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Informasjonsteknologi 15 1 
Vg2 Medieproduksjon 15 1 

Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon (IM) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 45 3 
Vg2 industriteknologi 15 1 
Vg2 kjøretøy 15 1 

Teknikk- og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Innføringsklassar for min.sprk. 35 2 Innføringsklassar Sum  35 2 
HT BA og TIP 20 2 
Arbeidslivstrening (HTA) 30 3 Særskilt tilrettelagt opplæring (STO) 
Sum 50 5 

Sum Vabakkjen 475 33 
 
Bømlo vidaregåande skule: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 60 2 
Vg2 60 2 
Vg3 60 2 Studiespesialisering (ST) 

Sum utdanningsprogram 180 6 
Vg1 30 2 
Vg2 Helsefagarbeidar 15 1 
Vg2 Barne- og ungdomsarbeidar 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Industriteknologi 15 1 
Vg2 Maritime fag 30 2 

Teknikk og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 Elektrofag (EL) 
Vg2 Automatisering 15 1 



 

Vg3 Automatisering 15 1 
Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 15 1 
Vg2 Akvakultur 15 1 Naturbruk (NA) 
Sum utdanningsprogram 30 2 

Sum Bømlo vgs 420 22 
 
2. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram med dei endringane som ligg i fagtilboda for 

Stord vgs, avd. Vabakkjen, og Bømlo vgs 
 

3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga prioriterast i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Alexander Fosse Andersen, SP, sette fram slikt endringsforslag på vegner av SP, AP, SV, MDG og KrF: 
 

«Endring 

1. Fagtilboda for Stord vgs, avd. Vabakkjen og Bømlo vidaregåande skule vert vedtekne slik 
det går fram av saka med unnatak av helse- og oppvekstfag (HO) og TO. 
 

2. Fram mot handsaming i Fylkesutvalet og Fylkestinget må administrasjonen leggje fram eit 
notat som gjer greie for elevtal ved HO-tilboda i Region Sunnhordland skuleåret 2019/2020, 
dimensjonering for HO i gjeldande skulebruksplan for Region Sunnhordland, søkjartala til 
HO i Sunnhordland dei siste tre skuleåra, framtidig trong for arbeidskraft innan HO og 
kapasitet ved dei skulane i regionen som tilbyr HO i dag til ei eventuell auke av elevplassar 
på HO. Administrasjonen må og utgreie konsekvensen av å behalde TO-tilbodet på Bømlo 
vgs som i dag.» 

 
Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Tilleggspunkt: 
 
Hovedutvalg for opplæring og kompetanse understreker at dette vedtaket ikke betyr endring for 
akvakulturtilbudet på Austevoll vgs.» 

 
Avrøysting 
 
Alexander Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Rosalind Fosse sitt forslag fekk fem røyster (1FrP, 3H og 1R) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek følgjande fagtilbod for Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen, og Bømlo 

vidaregåande skule med unnatak av helse- og oppvekstfag (HO) og TO. 
 
Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Tømrar 15 1 
Vg2 Betong og mur 15 1 Bygg- og anleggsteknikk (BA) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 Elektrofag (EL) 

Vg3 Automatisering 15 1 



 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Sal og reiseliv 15 1 Sal, service og reiseliv (SS) 
Sum utdanningsprogram 45 3 
Vg1 45 3 
Vg2 Barne- og undomsarbeidarfag 15 1 
Vg2 Helsearbeidarfag 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Informasjonsteknologi 15 1 
Vg2 Medieproduksjon 15 1 

Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon (IM) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 45 3 
Vg2 industriteknologi 15 1 
Vg2 kjøretøy 15 1 

Teknikk- og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Innføringsklassar for min.sprk. 35 2 Innføringsklassar Sum  35 2 
HT BA og TIP 20 2 
Arbeidslivstrening (HTA) 30 3 Særskilt tilrettelagt opplæring (STO) 
Sum 50 5 

Sum Vabakkjen 475 33 
 
Bømlo vidaregåande skule: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 60 2 
Vg2 60 2 
Vg3 60 2 Studiespesialisering (ST) 

Sum utdanningsprogram 180 6 
Vg1 30 2 
Vg2 Helsefagarbeidar 15 1 
Vg2 Barne- og ungdomsarbeidar 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Industriteknologi 15 1 
Vg2 Maritime fag 30 2 

Teknikk og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 15 1 
Vg2 Akvakultur 15 1 Naturbruk (NA) 
Sum utdanningsprogram 30 2 

Sum Bømlo vgs 420 22 
 
2. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram med dei endringane som ligg i fagtilboda for 

Stord vgs, avd. Vabakkjen, og Bømlo vgs 
 

3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga prioriterast i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 

4. Fram mot handsaming i fylkesutvalet og fylkestinget må administrasjonen leggje fram eit notat som gjer 
greie for elevtal ved HO-tilboda i Region Sunnhordland skuleåret 2019/2020, dimensjonering for HO i 
gjeldande skulebruksplan for Region Sunnhordland,  søkjartala til HO i Sunnhordland dei siste tre 
skuleåra, framtidig trong for arbeidskraft innan HO og kapasitet ved dei skulane i regionen som tilbyr HO i 



 

dag til ei eventuell auke av elevplassar på HO. Administrasjonen må og utgreie konsekvensen av å 
behalde TO-tilbodet på Bømlo vgs som i dag. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 
Hovedutvalg for opplæring og kompetanse understreker at dette vedtaket ikke betyr endring for 
akvakulturtilbudet på Austevoll vgs.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
Framnes sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek følgjande fagtilbod for Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen, og Bømlo 

vidaregåande skule med unnatak av helse- og oppvekstfag (HO) og TO. 
 
Stord vidaregåande skule, avd. Vabakkjen: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 

Vg1 30 2 
Vg2 Tømrar 15 1 
Vg2 Betong og mur 15 1 Bygg- og anleggsteknikk (BA) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Sal og reiseliv 15 1 Sal, service og reiseliv (SS) 
Sum utdanningsprogram 45 3 
Vg1 45 3 
Vg2 Barne- og undomsarbeidarfag 15 1 
Vg2 Helsearbeidarfag 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Informasjonsteknologi 15 1 
Vg2 Medieproduksjon 15 1 

Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon (IM) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 45 3 
Vg2 industriteknologi 15 1 
Vg2 kjøretøy 15 1 

Teknikk- og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Innføringsklassar for min.sprk. 35 2 Innføringsklassar Sum  35 2 
HT BA og TIP 20 2 
Arbeidslivstrening (HTA) 30 3 Særskilt tilrettelagt opplæring (STO) 
Sum 50 5 

Sum Vabakkjen 475 33 
 
Bømlo vidaregåande skule: 
Utdanningsprogram Programområde Tal elevar Tal klassar 



 

Vg1 60 2 
Vg2 60 2 
Vg3 60 2 Studiespesialisering (ST) 

Sum utdanningsprogram 180 6 
Vg1 30 2 
Vg2 Helsefagarbeidar 15 1 
Vg2 Barne- og ungdomsarbeidar 15 1 Helse- og oppvekstfag (HO) 

Sum utdanningsprogram 60 4 
Vg1 30 2 
Vg2 Industriteknologi 15 1 
Vg2 Maritime fag 30 2 

Teknikk og industriell produksjon 
(TIP) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 30 2 
Vg2 Elenergi og ekom 15 1 
Vg2 Automatisering 15 1 
Vg3 Automatisering 15 1 

Elektrofag (EL) 

Sum utdanningsprogram 75 5 
Vg1 15 1 
Vg2 Akvakultur 15 1 Naturbruk (NA) 
Sum utdanningsprogram 30 2 

Sum Bømlo vgs 420 22 
 
2. Fylkestinget vedtek framlagd rom- og funksjonsprogram med dei endringane som ligg i fagtilboda for 

Stord vgs, avd. Vabakkjen, og Bømlo vgs 
 

3. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga prioriterast i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 

4. Fram mot handsaming i fylkesutvalet og fylkestinget må administrasjonen leggje fram eit notat som gjer 
greie for elevtal ved HO-tilboda i Region Sunnhordland skuleåret 2019/2020, dimensjonering for HO i 
gjeldande skulebruksplan for Region Sunnhordland, søkjartala til HO i Sunnhordland dei siste tre 
skuleåra, framtidig trong for arbeidskraft innan HO og kapasitet ved dei skulane i regionen som tilbyr HO i 
dag til ei eventuell auke av elevplassar på HO. Administrasjonen må og utgreie konsekvensen av å 
behalde TO-tilbodet på Bømlo vgs som i dag. 

 
PS 29/19 Høyring om lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland 
fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  
 
Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i vedlegg 1 
vert sendt på ope høyring. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for opplæring og kompetanse - 12.11.2019  
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
                      «Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet.»  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Emil Gadolin sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i 

vedlegg 1 vert sendt på ope høyring. 



 

 
Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Høyringsforslaget til lokal inntaks- og formidlingsforskrift for Vestland fylkeskommune slik det ligg i vedlegg 1 
vert sendt på ope høyring. 
 
Det vil bli oppnevnt en politisk saksordfører til dette arbeidet. 
 
PS 30/19 Endra selskapsavtale for Vigo IKS 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek revidert selskapsavtale for Vigo IKS. 
 
PS 31/19 Fritt skuleval - høyring om forslag til endringar i forskrift til opplæringslova 
kapittel 6 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget stiller seg positiv til framlegg om fritt skuleval som prinsipp for inntak til vidaregåande 

opplæring med dei kommentarar som går fram av høyringssvaret. 
 

2. Fylkestinget slutter seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om at alternativ 1 bør leggast til grunn for den 
nye forskrifta i opplæringslova: «Fylkeskommunen skal innføre fritt skuleval i heile fylket eller fritt skuleval 
innanfor fastsette inntaksområde i fylket.»  

 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 28.11.2019  
 
Åsmund Berthelsen, SV, sette fram slikt forslag på vegner av SV, A, SP, KrF og MDG: 
 

1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 
Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 



 

fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå 
departementet er eit direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma 
om å desentralisere makt og mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om 
inntaksordningar til dei vidaregåande skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen 
sjølv skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring frå nasjonale styresmakter. 

 
2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, 

samstundes som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland 
fylkeskommune har starta å vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. 
Målet med vurderinga og høyringa er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt 
tilbod i distrikta, meir mangfald i byskulane, framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er 
uroa for reiseveg. Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til 
andre fylkeskommunar sine inntaksmodellar. 

 
3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland 

fylkesting inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval 
innafor fastsett inntaksmodell i fylket. 

 
4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 

 
Avrøysting 
 
Forslaget til Åsmund Berthelsen med fleire, vart vedteke mot prosjektleiar sitt forslag som fekk 4 røyster ( 1 
FrP og 3 H) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 
Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 
fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå 
departementet er eit direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma 
om å desentralisere makt og mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om 
inntaksordningar til dei vidaregåande skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen 
sjølv skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring frå nasjonale styresmakter. 
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, 
samstundes som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland 
fylkeskommune har starta å vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. 
Målet med vurderinga og høyringa er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt 
tilbod i distrikta, meir mangfald i byskulane, framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er 
uroa for reiseveg. Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til 
andre fylkeskommunar sine inntaksmodellar. 
 

3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland 
fylkesting inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval 
innafor fastsett inntaksmodell i fylket. 
 

4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Fylkestinget stiller seg positiv til framlegg om fritt skuleval som prinsipp for inntak til 
vidaregåande opplæring med dei kommentarar som går fram av høyringssvaret. 
 



 

2. Fylkestinget slutter seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om at alternativ 1 bør leggast til 
grunn for den nye forskrifta i opplæringslova: «Fylkeskommunen skal innføre fritt skuleval i heile 
fylket eller fritt skuleval innanfor fastsette inntaksområde i fylket.»» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, Frp) for Bjørkly sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkesting støttar ikkje framlegget til endringar i forskrift til opplæringslova kapittel 6. 
Fylkeskommunen har ansvaret for vidaregåande opplæring og meiner difor at det framleis skal vere 
fylkeskommunen sjølv vedtek inntaksordning for vidaregåande opplæring. Framlegget frå 
departementet er eit direkte inngrep i det lokale og regionale sjølvstyret og går på tvers regionreforma 
om å desentralisere makt og mynde til fylkeskommunen. Uavhengig av kor ein står i spørsmål om 
inntaksordningar til dei vidaregåande skulane er det likevel eit klårt ynskje om at fylkeskommunen 
sjølv skal styre dette utan ytterlegare detaljstyring frå nasjonale styresmakter. 
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur, 
samstundes som ein også kan søkje på andre skular dersom ein ønskjer det. Vestland 
fylkeskommune har starta å vurdere ulike inntaksmodellar og har difor sendt sak om dette på høyring. 
Målet med vurderinga og høyringa er å gjere inntaket meir rettferdig, både gjennom å sikre eit godt 
tilbod i distrikta, meir mangfald i byskulane, framleis valfridom og meir tryggleik for elvar som i dag er 
uroa for reiseveg. Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. I vurderinga vil fylkeskommunen sjå til 
andre fylkeskommunar sine inntaksmodellar. 
 

3. Om det likevel vert vedteke å ta frå fylkeskommunen retten til å avgjere inntaksområde går Vestland 
fylkesting inn for modell 1 i framlegget frå departementet, med høve til å ha såkalla fritt skuleval 
innafor fastsett inntaksmodell i fylket. 
 

4. Kommentarar til høyringa som kjem fram i saksutgreiinga vert ikkje vedteke eller oversendt. 
 
PS 32/19 Kystpilegrimsleia. regionale pilegrimssenter 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 
regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 

4. For driftsåret 2020 vert kr 800.000 nytta som bidrag til prøvedrift av eit pilegrimssenter i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Alfred Bjørlo (V) stilte spørsmål om han var inhabil. Bjørlo gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han 
var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Bjørlo ikkje var inhabil.  
Bjørlo tiltredde saksbehandlinga. 
 
  



 

Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i 
løpet av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter 
sett i samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037.»  

 
Bjarte Vatnøy (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering rår til at ein ikkje tar kystpilgrimsleia inn i budsjettet på dette 
tidspunkt, da konsekvensane med nedtrekk på 800.000 på andre område ikkje er utgreid. 
 
Dette er eit spennande prosjekt, men vedtak her nå vil trulig råka barn og unge sine tilbud for året 
2020 i Vestland. 
 
Saka blir behandla på nytt dersom det kjem støtte gjennom statsbudsjettet.» 

 
Kurt Jonny Hæggernæs (PP) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av A, Sp, SV, MDG og V fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 4 
 
Fylkestinget er innstilt på å gi eit regionalt bidrag til prøvedrift av pilegrimssenter i Vestland i 2020 
inntil statleg finansiering er stadfesta på statsbudsjettet for 2021.»  

 
Avrøysting 
 
Vatnøy sitt forslag fekk 1 røyst (FRP) og fall. 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 1-3 fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
Prosjektleiar sitt forslag punkt 4 fekk 1 røyst (PP) og fall. 
Bjørlo sitt forslag punkt 4 fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som innstilling 
til fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
Kollbotn sitt forslag fekk 14 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, FNB, R, PP) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet mot 1 røyst (FRP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 

regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 

4. Fylkestinget er innstilt på å gi eit regionalt bidrag til prøvedrift av pilegrimssenter i Vestland i 2020 inntil 
statleg finansiering er stadfesta på statsbudsjettet for 2021. 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i løpet 
av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter sett i 
samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037. 

  



 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av Ap, Sp, SV, MDG, KrF og V slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Punkt 4: 
For driftsåret 2020 vert kr 600.000 nytta som bidrag til prøvedrift av pilegrimssentera i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta på Statsbudsjettet for 2021. Bidraget vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale finansieringsbidrag på minimum 
same beløp frå dei to kommunane i 2020.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1-3 og 5 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.  
Innstillinga punkt 4 fekk 5 røyster (H, Frp) og fall mot Bjørlo sitt forslag som vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til etableringa av regionale pilegrimssenter i Bergen og Selje som ledd i ei varig 

regional satsing på Kystpilegrimsleia.  
 

2. Delfinansiering av drifta av to regionale pilegrimssenter i Vestland vert handsama som del av arbeidet 
med økonomiplanen og budsjett 2020.  
 

3. Driftsfinansiering føreset at tiltaka vert finansiert etter ein modell der staten dekkjer 60%, kommunane 
20% og Vestland fylkeskommune 20% av driftskostnaden.  
 

4. For driftsåret 2020 vert kr 600.000 nytta som bidrag til prøvedrift av pilegrimssentera i Vestland inntil 
statleg finansiering er stadfesta på Statsbudsjettet for 2021. Bidraget vert fordelt likt på dei regionale 
pilegrimssentera i Bergen og Selje/Stad, under føresetnad av lokale finansieringsbidrag på minimum 
same beløp frå dei to kommunane i 2020. 
 

5. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vil be fylkesadministrasjon om å kome attende til utvalet i løpet 
av første halvår 2020 med ein presentasjon og oppdatering av prosjektet Røldal pilgrimssenter sett i 
samanheng med lang tidsplan for pilgrimssatsing 2019-2037. 

PS 33/19 Nytt fellesmagasin for musea i Hordaland og Sogn og Fjordane, samt 
magasinutfordringar for KODE 
 
Forslag til innstilling  

1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 
dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei prosjektgruppe, koordinert av Vestland 
fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare utvikling av prosjektet. 
 

2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 
samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 12.11.2019  
 
Kurt Jonny Hæggernæs (PP) sette fram prosjektleiar sitt forslag til innstilling.  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 



 

Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 

dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE. Det bør etablerast ei prosjektgruppe, koordinert av Vestland 
fylkeskommune, som arbeider med lokalisering og vidare utvikling av prosjektet. 

 
2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 

samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av Sp, Ap, SV, MDG, V og KrF fram slikt forslag 1: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 3 
MiSF sitt fellesmagasin i Angedalen vert ikkje utsett i påvente eller som følgje av denne saka. 
Magasinet har løyving frå Sogn og Fjordane fylkeskommune på 2019-budsjettet, samt tilsagn og kr 
40 mill frå staten, der dei første 8,3 mill er løyvd på 2020-budsjettet.  
Saka skal klargjere om MiSF sitt magasin har kapasitet til å dekke noko av behovet som er for andre 
museum i Vestland fylke.» 

 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av Sp, Ap, SV, MDG, V og KrF fram slikt forslag 2: 
 

«Endring: 
 
Punkt 1 
Slette siste setning  
 
Tillegg: 
 
Nytt punkt 
Fylkesutvalet ber om at ein snarlig får ei sak som går gjennom museumspolitikken i Vestland med 
utgangspunkt i ulik ansvars- og eigarskapstruktur, og korleis ein byggjer saman museumskulturen. 
Saka vert også framlagt for utval for kultur, idrett og integrering.» 

 
Klementsen trakk forslaget sitt. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga fekk 5 røyster (H, Frp) og fall mot innstillinga med Brosvik sine forslag 1 og 2 som vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget ber om at dei aktuelle initiativa vert koordinerte og at ein vurderer ei eventuell samordning av 

dei ulike magasinprosjekta i samarbeid med Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland, 
Musea i Sogn og Fjordane og KODE.  

 
2. Finansieringa av nytt fellesmagasin må spegle det nasjonale, regionale og kommunale ansvaret som 

samlingsforvaltinga gjennom fellesmagasinet representerer. Fylkestinget ser det som ein føresetnad for 
realisering av prosjektet at finansiering av nytt fellesmagasin vert eit slikt felles løft, og ber difor 
fylkesrådmannen føreslå finansiering.  



 

 
3. MiSF sitt fellesmagasin i Angedalen vert ikkje utsett i påvente eller som følgje av denne saka. Magasinet 

har løyving frå Sogn og Fjordane fylkeskommune på 2019-budsjettet, samt tilsagn og kr 40 mill frå staten, 
der dei første 8,3 mill er løyvd på 2020-budsjettet.  
Saka skal klargjere om MiSF sitt magasin har kapasitet til å dekke noko av behovet som er for andre 
museum i Vestland fylke. 
 

4. Fylkesutvalet ber om at ein snarlig får ei sak som går gjennom museumspolitikken i Vestland med 
utgangspunkt i ulik ansvars- og eigarskapstruktur, og korleis ein byggjer saman museumskulturen. Saka 
vert også framlagt for utval for kultur, idrett og integrering.» 

 
PS 34/19 Innspel til ny stortingsmelding om idrett 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet vedtek innspel til ny stortingsmelding om idrett slik det framgår av vedlegget. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar si innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet vedtek innspel til ny stortingsmelding om idrett slik det framgår av vedlegget. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtek innspel til ny stortingsmelding om idrett slik det framgår av vedlegget. 
 
PS 35/19 Høyringsfråsegn til lov om språk (språklova) 
 
Forslag til innstilling 
 
Vestland fylkeskommune vedtek høyringsfråsegn om språklov slik den ligg føre i vedlegg 1.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 

1. Vestland fylkeskommune ser det som positivt at departementet vil lovfeste statusen til norsk språk 
og definere statusen til samiske språk, teiknspråk og andre språk som staten etter internasjonale 
avtalar har eit ansvar for. 

 

2. Vestland fylkeskommune vil peika på at det norske språket er under press frå engelsk, i form av 
domenetap innan enkelte sektorar, som akademia og i digitale medium. Vidare er nynorsk, som 
det minste av dei to norske målformene, under press frå bokmål. Talet nynorskbrukarar går ned, 
noko som gjev det offentlege eit særskilt ansvar for vern og aktiv bruk av nynorsk.  

 



 

3. Vestland fylkeskommune meiner føremålet er tydeleg og godt formulert i utkastet til ny språklov. 
Det er viktig at lova slår fast at ein har eitansvar for å fremje det minst brukte skriftspråket, og at 
det offentlege skal verne og fremjesamiske språk og norsk teiknspråk, kvensk, romani og 
romanes. 

 

4. Vestland fylkeskommune stør alternativ 1 i utkastet til lov, altså at fylkeskommunar og 
fylkeskommunalt tilknytte organ skal vere verkeområde for lova. Dette vil styrka rettane til 
nynorskbrukarar, føre til meir nynorsk og til eit sterkare vern av det minst brukte norske 
skriftspråket. Det er også ei naturleg følgje av at fylkeskommunane tek over fleire oppgåver frå 
staten, og vil auka bruken av nynorsk som offentleg tenestemål. Dette er spesielt viktig i fylke 
med eit mindretal av kommunar som har nynorsk som administrasjonsmål. 

 

5. Vestland fylkeskommune stør utkastet til §9 (Klart språk). Me vil understreka at dette er ein viktig 
paragraf. Klarspråk er med på å gje eit klårt språk tilpassa brukaren, og stiller krav til forvaltninga 
om å styrka språkkompentansen. 

 

6. Når det gjeld §10 (Offisiell rettskriving for bokmål og nynorsk) meiner Vestland fylkeskommune at 
det er viktig at det vert lovfesta at statsorgan skal ha namn på norsk, både bokmål og nynorsk, 
som følgjer offisiell rettskriving. For å sikra dette bør dei aktuelle statsorgana sjå til at Språkrådet 
vert konsultert på eit tidleg tidspunkt når det gjeld namn på statlege verksemder. 

 

7. Vestland fylkeskommune stør framlegget til lovparagraf i §11, alternativ 1, som seier at 
kommunestyra sjølv gjer vedtak om krav til statsorgan om å bruka berre nynorsk eller bokmål i all 
skriftleg kommunikasjon med kommunale organ. Samstundes er det viktig at staten har tydelege 
forventningar om å ta særleg omsyn til språkbrukarane i kommunar med skular eller elevgrupper 
som nyttar nynorsk, men der majoriteten nyttar bokmål. 

 

8. Når det gjeld §16 (Krav til skrivekompetanse) føresler Departementet å endra regelverket som 
gjeld individuell plikt for tilsette i statsforvaltninga om å nytta nynorsk og bokmål i tråd med 
gjeldande reglar. Dette vert erstatta med ei plikt på organisasjonsnivå for statsorgana og 
eventuelt fylkeskommune organ om å syta for at reglane om språkbruk blir følgde. 

 
Vestland fylkeskommune vil peika på at endringa kan innebera ei svekking av jamstillinga av 
bokmål og nynorsk, samt av sidemålsopplæringa sin status i skulen. Går ein bort frå ei plikt på 
individnivå om å nytta nynorsk og bokmål i tråd med regelverket vil ein svekka nokre av 
argumenta for opplæring og eksamenar i både nynorsk og bokmål i skulen. Ei anna ulempe kan 
vera at krav om skrivekompetanse ikkje vert teke med ved stillingsutlysingar. Dette kan medføra 
at det vert rekruttert færre med god skrivekompetanse i båe målformene i offentlege organ.  

 
Vestland fylkeskommune vil samstundes peika på at alternativ 1, som også omfattar 
fylkeskommunar, er å føretrekkja framfor alternativ 2. 

 

9. Vestland fylkeskommune meiner det er viktig og rett at Språkrådet gjennom §18 får ei utvida rolle 
som rettleiar, rådgjevar, tilsynsorgan og forvaltningsorgan i språkspørsmål. Dette gjev Språkrådet 
auka legitimitet og medfører at heile verksemda til rådet blir lovfesta. Å gje Språkrådet tydeleg 
mandat som tilsynsorgan med plikt til statsorgan og fylkeskommunar om å rapportere til 
Språkrådet er ein god måte å føre tilsyn med at lova blir følgd.  

 

10. Vestland fylkeskommune meiner at Språkrådet også bør gjevast ansvar for vern og utvikling av 
norsk teiknspråk, og syner i denne samanhang til høyringssvar frå Bergen Døvesenter.» 

 
  



 

Avrøysting 
 
Strømmen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet, mot ingen røyster for 
prosjektleiar sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Vestland fylkeskommune ser det som positivt at departementet vil lovfeste statusen til norsk språk og 
definere statusen til samiske språk, teiknspråk og andre språk som staten etter internasjonale avtalar 
har eit ansvar for. 
 

2. Vestland fylkeskommune vil peika på at det norske språket er under press frå engelsk, i form av 
domenetap innan enkelte sektorar, som akademia og i digitale medium. Vidare er nynorsk, som det 
minste av dei to norske målformene, under press frå bokmål. Talet nynorskbrukarar går ned, noko 
som gjev det offentlege eit særskilt ansvar for vern og aktiv bruk av nynorsk.  
 

3. Vestland fylkeskommune meiner føremålet er tydeleg og godt formulert i utkastet til ny språklov. Det 
er viktig at lova slår fast at ein har eitansvar for å fremje det minst brukte skriftspråket, og at det 
offentlege skal verne og fremjesamiske språk og norsk teiknspråk, kvensk, romani og romanes. 
 

4. Vestland fylkeskommune stør alternativ 1 i utkastet til lov, altså at fylkeskommunar og 
fylkeskommunalt tilknytte organ skal vere verkeområde for lova. Dette vil styrka rettane til 
nynorskbrukarar, føre til meir nynorsk og til eit sterkare vern av det minst brukte norske skriftspråket. 
Det er også ei naturleg følgje av at fylkeskommunane tek over fleire oppgåver frå staten, og vil auka 
bruken av nynorsk som offentleg tenestemål. Dette er spesielt viktig i fylke med eit mindretal av 
kommunar som har nynorsk som administrasjonsmål. 
 

5. Vestland fylkeskommune stør utkastet til §9 (Klart språk). Me vil understreka at dette er ein viktig 
paragraf. Klarspråk er med på å gje eit klårt språk tilpassa brukaren, og stiller krav til forvaltninga om 
å styrka språkkompentansen. 
 

6. Når det gjeld §10 (Offisiell rettskriving for bokmål og nynorsk) meiner Vestland fylkeskommune at det 
er viktig at det vert lovfesta at statsorgan skal ha namn på norsk, både bokmål og nynorsk, som 
følgjer offisiell rettskriving. For å sikra dette bør dei aktuelle statsorgana sjå til at Språkrådet vert 
konsultert på eit tidleg tidspunkt når det gjeld namn på statlege verksemder. 
 

7. Vestland fylkeskommune stør framlegget til lovparagraf i §11, alternativ 1, som seier at kommunestyra 
sjølv gjer vedtak om krav til statsorgan om å bruka berre nynorsk eller bokmål i all skriftleg 
kommunikasjon med kommunale organ. Samstundes er det viktig at staten har tydelege forventningar 
om å ta særleg omsyn til språkbrukarane i kommunar med skular eller elevgrupper som nyttar 
nynorsk, men der majoriteten nyttar bokmål. 
 

8. Når det gjeld §16 (Krav til skrivekompetanse) føresler Departementet å endra regelverket som gjeld 
individuell plikt for tilsette i statsforvaltninga om å nytta nynorsk og bokmål i tråd med gjeldande 
reglar. Dette vert erstatta med ei plikt på organisasjonsnivå for statsorgana og eventuelt 
fylkeskommune organ om å syta for at reglane om språkbruk blir følgde. 
 
Vestland fylkeskommune vil peika på at endringa kan innebera ei svekking av jamstillinga av bokmål 
og nynorsk, samt av sidemålsopplæringa sin status i skulen. Går ein bort frå ei plikt på individnivå om 
å nytta nynorsk og bokmål i tråd med regelverket vil ein svekka nokre av argumenta for opplæring og 
eksamenar i både nynorsk og bokmål i skulen. Ei anna ulempe kan vera at krav om skrivekompetanse 
ikkje vert teke med ved stillingsutlysingar. Dette kan medføra at det vert rekruttert færre med god 
skrivekompetanse i båe målformene i offentlege organ.  
 



 

Vestland fylkeskommune vil samstundes peika på at alternativ 1, som også omfattar fylkeskommunar, 
er å føretrekkja framfor alternativ 2. 
 

9. Vestland fylkeskommune meiner det er viktig og rett at Språkrådet gjennom §18 får ei utvida rolle som 
rettleiar, rådgjevar, tilsynsorgan og forvaltningsorgan i språkspørsmål. Dette gjev Språkrådet auka 
legitimitet og medfører at heile verksemda til rådet blir lovfesta. Å gje Språkrådet tydeleg mandat som 
tilsynsorgan med plikt til statsorgan og fylkeskommunar om å rapportere til Språkrådet er ein god 
måte å føre tilsyn med at lova blir følgd.  
 

10. Vestland fylkeskommune meiner at Språkrådet også bør gjevast ansvar for vern og utvikling av norsk 
teiknspråk, og syner i denne samanhang til høyringssvar frå Bergen Døvesenter. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av Ap, Sp, SV, MDG, KrF og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
8. Når det gjeld §16 (Krav til skrivekompetanse) føresler departementet å endra regelverket som 
gjeld individuell plikt for tilsette i statsforvaltninga om å nytta nynorsk og bokmål i tråd med gjeldande 
reglar. Dette vert erstatta med ei plikt på organisasjonsnivå for statsorgana og eventuelt 
fylkeskommune organ om å syta for at reglane om språkbruk blir følgde. 
 
Vestland fylkeskommune ynskjer at det framleis skal vere ei plikt på individnivå. Vi vil peika på at 
endringa kan innebera ei svekking av jamstillinga av bokmål og nynorsk, samt av 
sidemålsopplæringa sin status i skulen. Går ein bort frå ei plikt på individnivå om å nytta nynorsk og 
bokmål i tråd med regelverket vil ein svekka nokre av argumenta for opplæring og eksamenar i både 
nynorsk og bokmål i skulen. Ei anna ulempe kan vera at krav om skrivekompetanse ikkje vert teke 
med ved stillingsutlysingar. Dette kan medføra at det vert rekruttert færre med god 
skrivekompetanse i båe målformene i offentlege organ.  
 
(siste setning i punkt 8 i innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering utgår)» 
 

Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1-7 og 9-10 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 8 fekk 3 røyster (1H og Frp) og fall mot Bjørlo sitt forslag som vart vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune ser det som positivt at departementet vil lovfeste statusen til norsk språk og 
definere statusen til samiske språk, teiknspråk og andre språk som staten etter internasjonale avtalar har eit 
ansvar for. 

 
2. Vestland fylkeskommune vil peika på at det norske språket er under press frå engelsk, i form av domenetap 
innan enkelte sektorar, som akademia og i digitale medium. Vidare er nynorsk, som det minste av dei to 
norske målformene, under press frå bokmål. Talet nynorskbrukarar går ned, noko som gjev det offentlege eit 
særskilt ansvar for vern og aktiv bruk av nynorsk.  

 
3. Vestland fylkeskommune meiner føremålet er tydeleg og godt formulert i utkastet til ny språklov. Det er 
viktig at lova slår fast at ein har eitansvar for å fremje det minst brukte skriftspråket, og at det offentlege skal 
verne og fremje samiske språk og norsk teiknspråk, kvensk, romani og romanes. 

 
4. Vestland fylkeskommune stør alternativ 1 i utkastet til lov, altså at fylkeskommunar og fylkeskommunalt 
tilknytte organ skal vere verkeområde for lova. Dette vil styrka rettane til nynorskbrukarar, føre til meir nynorsk 
og til eit sterkare vern av det minst brukte norske skriftspråket. Det er også ei naturleg følgje av at 
fylkeskommunane tek over fleire oppgåver frå staten, og vil auka bruken av nynorsk som offentleg 
tenestemål. Dette er spesielt viktig i fylke med eit mindretal av kommunar som har nynorsk som 
administrasjonsmål. 



 

 
5. Vestland fylkeskommune stør utkastet til §9 (Klart språk). Me vil understreka at dette er ein viktig paragraf. 
Klarspråk er med på å gje eit klårt språk tilpassa brukaren, og stiller krav til forvaltninga om å styrka 
språkkompentansen. 

 
6. Når det gjeld §10 (Offisiell rettskriving for bokmål og nynorsk) meiner Vestland fylkeskommune at det er 
viktig at det vert lovfesta at statsorgan skal ha namn på norsk, både bokmål og nynorsk, som følgjer offisiell 
rettskriving. For å sikra dette bør dei aktuelle statsorgana sjå til at Språkrådet vert konsultert på eit tidleg 
tidspunkt når det gjeld namn på statlege verksemder. 

 
7. Vestland fylkeskommune stør framlegget til lovparagraf i §11, alternativ 1, som seier at kommunestyra sjølv 
gjer vedtak om krav til statsorgan om å bruka berre nynorsk eller bokmål i all skriftleg kommunikasjon med 
kommunale organ. Samstundes er det viktig at staten har tydelege forventningar om å ta særleg omsyn til 
språkbrukarane i kommunar med skular eller elevgrupper som nyttar nynorsk, men der majoriteten nyttar 
bokmål. 

 
8. Når det gjeld §16 (Krav til skrivekompetanse) føresler departementet å endra regelverket som gjeld 
individuell plikt for tilsette i statsforvaltninga om å nytta nynorsk og bokmål i tråd med gjeldande reglar. Dette 
vert erstatta med ei plikt på organisasjonsnivå for statsorgana og eventuelt fylkeskommune organ om å syta 
for at reglane om språkbruk blir følgde. 

 
Vestland fylkeskommune ynskjer at det framleis skal vere ei plikt på individnivå. Vi vil peika på at endringa 
kan innebera ei svekking av jamstillinga av bokmål og nynorsk, samt av sidemålsopplæringa sin status i 
skulen. Går ein bort frå ei plikt på individnivå om å nytta nynorsk og bokmål i tråd med regelverket vil ein 
svekka nokre av argumenta for opplæring og eksamenar i både nynorsk og bokmål i skulen. Ei anna ulempe 
kan vera at krav om skrivekompetanse ikkje vert teke med ved stillingsutlysingar. Dette kan medføra at det 
vert rekruttert færre med god skrivekompetanse i båe målformene i offentlege organ.  

 
9. Vestland fylkeskommune meiner det er viktig og rett at Språkrådet gjennom §18 får ei utvida rolle som 
rettleiar, rådgjevar, tilsynsorgan og forvaltningsorgan i språkspørsmål. Dette gjev Språkrådet auka legitimitet 
og medfører at heile verksemda til rådet blir lovfesta. Å gje Språkrådet tydeleg mandat som tilsynsorgan med 
plikt til statsorgan og fylkeskommunar om å rapportere til Språkrådet er ein god måte å føre tilsyn med at lova 
blir følgd.  

 
10. Vestland fylkeskommune meiner at Språkrådet også bør gjevast ansvar for vern og utvikling av norsk 
teiknspråk, og syner i denne samanhang til høyringssvar frå Bergen Døvesenter. 
 
PS 36/19 Høyringssvar til ny lov om samfunnsdokumentasjon og arkiv 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tek framlegget til ny lov om samfunnsdokumentasjon og arkiv til vitande, men har merknader til 
fleire av føresegnene:  
 
1. Vestland fylkeskommune meiner at lovteksten må klargjerast ved at omgrepet arkiv vert teke inn i 

føremålsparagrafen. Slik framlegget er sendt ut vil det svekkje arkivsektoren sin autoritet, og arkiva sin 
demokratiske funksjon ved at omgrepet arkiv ikkje er nemnd.  
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at det er bra med at § 6 i lova stiller krav til at ein skal dokumentere 
dokumentasjonsplikter og prosessar og sakshandsaming. Bruken av omgrepet strategi er misvisande og 
bør erstattast med omgrepet plan. 
 

3. Vestland fylkeskommune meiner at krava til arkivinstitusjonane må vere tydlegare og i større grad legge 
opp til eit meir aktivt formidlingsansvar. Formidlingsansvaret har ikkje fått tilstrekkeleg vekt i lovutkastet. 
Dette er kritisk og svekker den demokratiske funksjonen og kulturverdien til arkiva og rettane til 
innbyggjarane. 
 

4. Vestland fylkeskommune støtter §34, 2. ledd om at fylkeskommunen får ansvar for å koordinere arbeidet 
med private arkiv av regional verdi og skal sørgje for langtidsbevaring av slike. 

 



 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
Rita Tonning (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering går inn for at Stortinget skal foreta ei lovendring som sikrar 
at også arkivmateriale frå industriverksemder blir tatt vare på.» 

 
June Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Vestland fylkeskommune ser viktigheten av at også arkivmateriale frå industriverksemdene blir tatt 
vare på, og ber om at dette vurderes innarbeidet i loven.»  

 
Avrøysting 
 
Tonning sitt forslag fekk ei røyst (R) og fall 
Indrevik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek framlegget til ny lov om samfunnsdokumentasjon og arkiv til vitande, men har merknader til 
fleire av føresegnene:  
 
1. Vestland fylkeskommune meiner at lovteksten må klargjerast ved at omgrepet arkiv vert teke inn i 

føremålsparagrafen. Slik framlegget er sendt ut vil det svekkje arkivsektoren sin autoritet, og arkiva sin 
demokratiske funksjon ved at omgrepet arkiv ikkje er nemnd.  
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at det er bra med at § 6 i lova stiller krav til at ein skal dokumentere 
dokumentasjonsplikter og prosessar og sakshandsaming. Bruken av omgrepet strategi er misvisande og 
bør erstattast med omgrepet plan. 
 

3. Vestland fylkeskommune meiner at krava til arkivinstitusjonane må vere tydlegare og i større grad legge 
opp til eit meir aktivt formidlingsansvar. Formidlingsansvaret har ikkje fått tilstrekkeleg vekt i lovutkastet. 
Dette er kritisk og svekker den demokratiske funksjonen og kulturverdien til arkiva og rettane til 
innbyggjarane. 
 

4. Vestland fylkeskommune støtter §34, 2. ledd om at fylkeskommunen får ansvar for å koordinere arbeidet 
med private arkiv av regional verdi og skal sørgje for langtidsbevaring av slike. 
 

5. Vestland fylkeskommune ser viktigheten av at også arkivmateriale frå industriverksemdene blir tatt vare 
på, og ber om at dette vurderes innarbeidet i loven. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet tek framlegget til ny lov om samfunnsdokumentasjon og arkiv til vitande, men har merknader til 
fleire av føresegnene:  
 
1. Vestland fylkeskommune meiner at lovteksten må klargjerast ved at omgrepet arkiv vert teke inn i 

føremålsparagrafen. Slik framlegget er sendt ut vil det svekkje arkivsektoren sin autoritet, og arkiva sin 



 

demokratiske funksjon ved at omgrepet arkiv ikkje er nemnd.  
 

2. Vestland fylkeskommune meiner at det er bra med at § 6 i lova stiller krav til at ein skal dokumentere 
dokumentasjonsplikter og prosessar og sakshandsaming. Bruken av omgrepet strategi er misvisande og 
bør erstattast med omgrepet plan. 
 

3. Vestland fylkeskommune meiner at krava til arkivinstitusjonane må vere tydlegare og i større grad legge 
opp til eit meir aktivt formidlingsansvar. Formidlingsansvaret har ikkje fått tilstrekkeleg vekt i lovutkastet. 
Dette er kritisk og svekker den demokratiske funksjonen og kulturverdien til arkiva og rettane til 
innbyggjarane. 
 

4. Vestland fylkeskommune støtter §34, 2. ledd om at fylkeskommunen får ansvar for å koordinere arbeidet 
med private arkiv av regional verdi og skal sørgje for langtidsbevaring av slike. 
 

5. Vestland fylkeskommune ser viktigheten av at også arkivmateriale frå industriverksemdene blir tatt vare 
på, og ber om at dette vurderes innarbeidet i loven. 

 
PS 37/19 Høyring om endringar i «Lov om elektronisk kommunikasjon (ekomlova)» 
og «Forskrift om elektronisk kommunikasjonsnett og elektronisk 
kommunikasjonstjeneste (ekomforskriften)» 
 
Forslag til innstilling 
 
1. «Digital allemannsrett» i form av tilgang til digital infrastruktur, internett og digitale tenester er heilt 

avgjerande for at alle delar av befolkninga skal kunne ta del i samfunnsutviklinga. Vestland 
fylkeskommune meiner difor det bør innførast leveringsplikt for breiband til alle innbyggjarane, uansett kor 
dei bur i fylket. 
 

2. Leveringsplikta bør omfatta ulike store næringsverksemder. 
 

3. Det bør stillast krav til minimum 25 Mbit/s nedstraums- og 5 Mbit/s oppstraums internetthastigheit. 
 

4. Vestland fylkeskommune er einig i departementet sitt framlegg om krav til identifisering av sluttbrukar, 
dersom dette bidrar til å løysa utfordringar med mobilkapring og id-tjuveri. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon - 02.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar si innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. «Digital allemannsrett» i form av tilgang til digital infrastruktur, internett og digitale tenester er heilt 
avgjerande for at alle delar av befolkninga skal kunne ta del i samfunnsutviklinga. Vestland 
fylkeskommune meiner difor det bør innførast leveringsplikt for breiband til alle innbyggjarane, uansett 
kor dei bur i fylket. 
 

2. Leveringsplikta bør omfatta ulike store næringsverksemder. 
 

3. Det bør stillast krav til minimum 25 Mbit/s nedstraums- og 5 Mbit/s oppstraums internetthastigheit. 
 

4. Vestland fylkeskommune er einig i departementet sitt framlegg om krav til identifisering av sluttbrukar, 
dersom dette bidrar til å løysa utfordringar med mobilkapring og 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 



 

 
Vedtak 
 

1. «Digital allemannsrett» i form av tilgang til digital infrastruktur, internett og digitale tenester er heilt 
avgjerande for at alle delar av befolkninga skal kunne ta del i samfunnsutviklinga. Vestland 
fylkeskommune meiner difor det bør innførast leveringsplikt for breiband til alle innbyggjarane, uansett 
kor dei bur i fylket. 
 

2. Leveringsplikta bør omfatta ulike store næringsverksemder. 
 

3. Det bør stillast krav til minimum 25 Mbit/s nedstraums- og 5 Mbit/s oppstraums internetthastigheit. 
 

4. Vestland fylkeskommune er einig i departementet sitt framlegg om krav til identifisering av sluttbrukar, 
dersom dette bidrar til å løysa utfordringar med mobilkapring og id-tjuveri. 

 
PS 38/19 Vestland fylkeskommune og tilhøvet til kommunearkivordninga 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  
 

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  
 

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom  dei 
kommunale arkivinstitusjonane i Vestland fylke til junitinget 2020.  

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering - 02.12.2019  
 
June Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ til pkt.3 
 

Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom 
dei kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020.» 

 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar si innstilling, pkt.1 og 2, vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Indrevik sitt forslag til pkt. 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
prosjektleiar sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  
 

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  
 

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom dei 
kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020. 
 

  



 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune sluttar seg til Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap 

frå og med 1.1.2020. Tenestene skal sikra at arkiva til Vestland fylkeskommune vert handtert, tekne vare 
på og formidla i samsvar med arkivlova sine føremål og føresegner.  
 

2. Fylkestinget ber prosjektleiar gå i dialog med styret i Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt 
oppgåvefellesskap om Vestland fylkeskommune sitt økonomiske bidrag i samband med årsbudsjett 2021 
og økonomiplan.  
 

3. Fylkestinget ber prosjektleiar kome attende med sak om framtidig organisering og samarbeid mellom dei 
kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke til junitinget 2020. 

 
PS 39/19 Samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for felles organisasjonskultur i 
Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkestinget vedtek følgjande formuleringar som samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for Vestland 
fylkeskommune, som grunnlag for felles organisasjonskultur:  
 
Samfunnsoppdrag:  
Vi set retning, engasjerer og samhandlar for å utvikle gode tenester og eit framtidsretta Vestland 
 
Visjon:  
Nyskapande og berekraftig 
 
Verdiar:  
Kompetent – Open - Modig 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek følgjande formuleringar som samfunnsoppdrag, visjon og verdiar for Vestland 
fylkeskommune, som grunnlag for felles organisasjonskultur:  
 
Samfunnsoppdrag:  
Vi set retning, engasjerer og samhandlar for å utvikle gode tenester og eit framtidsretta Vestland 
 
Visjon:  
Nyskapande og berekraftig 
 
Verdiar:  
Kompetent – Open – Modig  
 
PS 40/19 Etiske retningslinjer for tilsette i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 



 

Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til etiske retningslinjer for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 26.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til etiske retningslinjer for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg:  
 
Vestland fylkeskommune melder seg inn i organisasjonen Transparancy International Norge. 
Kommunen følger organisasjonens verktøy: Antikorrupsjonshåndbok for kommuner» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga med Klementsen sitt forslag samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til etiske retningslinjer for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget med slikt tillegg:  
 

Vestland fylkeskommune melder seg inn i organisasjonen Transparancy International Norge. 
Kommunen følger organisasjonens verktøy: Antikorrupsjonshåndbok for kommuner. 

 
PS 41/19 Tilsetjingsreglement i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak prosjektleiar sitt forslag til tilsetjingsreglement i Vestland fylkeskommune, slik det 
er omtalt i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 26.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak prosjektleiar sitt forslag til tilsetjingsreglement i Vestland fylkeskommune, slik det 
er omtalt i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
  



 

Vedtak 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak prosjektleiar sitt forslag til tilsetjingsreglement i Vestland fylkeskommune, slik det 
er omtalt i saksframlegget. 
 
PS 42/19 Permisjonsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til permisjonsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget. 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 26.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til permisjonsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til permisjonsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget. 
 
PS 43/19 Arbeidsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til arbeidsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget.  
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 26.11.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til arbeidsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
  



 

Vedtak 
 
Fylkesutvalet stiller seg bak forslaget til arbeidsreglement for tilsette i Vestland fylkeskommune, slik det er 
omtalt i saksframlegget.  
 
PS 44/19 Godkjenning av fylkesting for ungdom Vestland (FFU) og Vestland 
ungdomsutval (VU) 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner samansetnad av Vestland ungdomsutval og tek protokoll og handlingsporgram frå 
fylkesting for ungdom til vitande.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner samansetnad av Vestland ungdomsutval og tek protokoll og handlingsporgram frå 
fylkesting for ungdom til vitande.  
 
PS 45/19 Oppnemning av politisk kontaktperson for Vestland ungdomsutval 
 
Forslag til vedtak  
 
Fylkesutvalet oppnemner ……………………………………. som fylkeskommunen sin politiske kontaktperson 
for fylkesting for ungdom Vestland for perioden 2019-2023. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) setter fram slikt forslag: 
 

«Saka vert sendt til valnemnda.» 
 
Avrøysting 
 
Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke mot innstillinga som fall. 
 
Vedtak 
 
Saka vert sendt til valnemnda. 
 
PS 46/19 Møtedato 1. halvår for klagenemnda Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  
 
Fylkesutvalet godkjenner møteplan for klagenemnda Vestland fylkeskommune med følgjande datoar: 28. 
januar, 31. mars og 26. mai.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Avrøysting 
 
Prosjektleiar sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
  



 

Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner møteplan for klagenemnda Vestland fylkeskommune med følgjande datoar: 28. 
januar, 31. mars og 26. mai.  
 
PS 47/19 Nytt snøggbåtanbod i Sogn og Fjordane 
 
Forslag til vedtak 

1. Fylkesutvalet ber om at dei nye miljøanboda i Sogn og Fjordane vert gjennomført som ein to-stegs 
prosess der drifta i ein overgongsperiode vert løyst med separate kontraktar med konvensjonelt drivstoff 
for deretter å bli erstatta med kontraktar med låg- og nullutsleppsløysingar i perioden 2024-2026. 
 

2. Fylkesutvalet presiserer at dette vedtaket ikkje medfører reduksjon av miljøambisjonar for båtanboda som 
er vedtekne av fylkestinget i Sogn og Fjordane 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 13.11.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av AP, SP, V, KRF, MDG, SV og H slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til 03.12. 
 
Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen legg fram eit notat som svarar ut dei problemstillinga som 
ble drøfta under møtet 13.11.2019.  
 
Det må opnast for at representantane i fylkesutvalet skal kunne sende inn spørsmål i saka, som 
også blir svart ut i førekant.» 

 
Avrøysting (til utsetjing) 
 
Heen sitt forslag vart vedteke mot 4 røystar (Frp, FNB). 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett til 03.12. 

 
Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen legg fram eit notat som svarar ut dei problemstillinga som ble drøfta 
under møtet 13.11.2019.  

 
Det må opnast for at representantane i fylkesutvalet skal kunne sende inn spørsmål i saka, som også blir 
svart ut i førekant. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, Ap, KrF, MDG, SV, V og H fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
1. Fylkesutvalet ber om at dei nye miljøanboda vert gjennomført i tråd med stortingsvedtaka om 

krav til null- og lågutslepp for alle nye ferje – og hurtigbåtar. Fylkesutvalet ber om snarast 
mogleg innfasing av nullutsleppsteknologi frå 2022 og seinast 2024 i tråd med ambisjonane 
vedtekne av fylkestinget i Sogn og Fjordane. 
 

2. Rutepakke 2 og 3 vert gjennomført med utlysning så raskt som mogleg slik dei var planlagt av 
administrasjonen i Sogn- og Fjordane, men med moglegheit for justeringar i tråd med innspel 
som kom i høyringsprosessen (t.d. hybridifiseringgrad etc.) 
 

3. For rutepakke 1 ønskjer ein å gjennomføre ein alternativ anskaffingsprosess, til dømes ein 
utviklingskontrakt, der målet er muligheit til nullutsleppsteknologi frå oppstart av ny kontrakt 
frå mai 2022, og krav til det seinast innan 2 år inn i ny kontraktsperiode frå 1.mai 2024.  
 



 

4. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å innrette anboda på ein slik måte at ein er i posisjon 
til å motta støtte frå ordningar Klimasats, NOx-fondet og Enova, og evt. med ein opsjon i tråd 
med punkt 12 i Sogn og Fjordane sitt vedtak om å synlegjere skilnad i kostnad på nullutslepp 
og konvensjonell teknologi. 
 

5. Fylkesutvalget legg til grunn at meirkostnadar som Vestland fylke vil få for å gå føre med 
gjennomføring av Stortingsvedtaka vil bli kompensert med auka midlar i inntektsramma til 
fylka.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall mot Heen sitt forslag som vart vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet ber om at dei nye miljøanboda vert gjennomført i tråd med stortingsvedtaka om krav til null- 

og lågutslepp for alle nye ferje – og hurtigbåtar. Fylkesutvalet ber om snarast mogleg innfasing av 
nullutsleppsteknologi frå 2022 og seinast 2024 i tråd med ambisjonane vedtekne av fylkestinget i Sogn 
og Fjordane. 
 

2. Rutepakke 2 og 3 vert gjennomført med utlysning så raskt som mogleg slik dei var planlagt av 
administrasjonen i Sogn- og Fjordane, men med moglegheit for justeringar i tråd med innspel som kom i 
høyringsprosessen (t.d. hybridifiseringgrad etc.) 
 

3. For rutepakke 1 ønskjer ein å gjennomføre ein alternativ anskaffingsprosess, til dømes ein 
utviklingskontrakt, der målet er muligheit til nullutsleppsteknologi frå oppstart av ny kontrakt frå mai 2022, 
og krav til det seinast innan 2 år inn i ny kontraktsperiode frå 1.mai 2024.  
 

4. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å innrette anboda på ein slik måte at ein er i posisjon til å motta 
støtte frå ordningar Klimasats, NOx-fondet og Enova, og evt. med ein opsjon i tråd med punkt 12 i Sogn 
og Fjordane sitt vedtak om å synlegjere skilnad i kostnad på nullutslepp og konvensjonell teknologi. 
 

5. Fylkesutvalget legg til grunn at meirkostnadar som Vestland fylke vil få for å gå føre med gjennomføring 
av Stortingsvedtaka vil bli kompensert med auka midlar i inntektsramma til fylka. 

 


